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Zemřel bývalý starosta Nelahozevsi 
Jaroslav Otásek
Po dlouhé nemoci zemřel v pondělí 24. dubna 2023 bývalý dlou-
holetý starosta Nelahozevsi Jaroslav Otásek. Bylo mu 75 let. Ve 
vedení obce Nelahozeves stál třicet let. Posledních deset let žil  
v Chlumu u Třeboně, odkud se chystal v letošním roce do Nelaho-
zevsi vrátit, to už ale nestihl.

Jaroslav Otásek se narodil 26. července 1947. Do Nelahozevsi se při-
stěhoval z Prahy v roce 1966. V čele obce Nelahozeves stanul poprvé 
v roce 1981 ještě jako předseda Místního národního výboru Nelaho-

zeves. Po listopadu 1989 vyhrál komunální volby celkem šestkrát za 
sebou. Po volbách v roce 2010 přepustil křeslo starosty tehdy sedm-
advacetileté Petře Urbanové a sám zaujal pozici místostarosty. Tento 
svůj krok odůvodňoval potřebou plynulé generační výměny.
Již v roce 2011 Jaroslav Otásek na post místostarosty rezignoval a zů-
stal řadovým zastupitelem, o další rok později se po rozvodu s manžel-
kou Evou odstěhoval z Nelahozevsi do Chlumu u Třeboně. Trvalý pobyt  
v obci si ponechal ještě rok, po formálním přesídlení mu pak v roce 2013 
zanikl zastupitelský mandát.

Pokračování na straně 3
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O čem jednalo zastupitelstvo

Zasedání zastupitelstva se mimořádně konalo v sále TJ Dynamo Ne-
lahozeves, neboť jeho součástí byla prezentace možné budoucí 
podoby areálu Dynama. (Podrobnosti v článku na straně 12.)

Zastupitelstvo schválilo smlouvu na realizaci chodníku pod lesem 
Bažantnice (proluka mezi rodným domem Antonína Dvořáka a hři-
štěm Viktorie). Chodník vybuduje Stavební firma Neumann, která 
zvítězila v soutěži s nabídkovou cenou 23 milionů korun. Výstavba 
by měla začít v první polovině června. (Podrobnosti jsme přinesli  
v minulém čísle zpravodaje.)

Zastupitelstvo zřídilo mediální výbor – kontrolní orgán Nelahoze-
veského zpravodaje. (Podrobnosti v článku na straně 8.)

Byl schválen dar Nemocnici Slaný ve výši 210 300 Kč (100 Kč na oby-
vatele při současných 2 103 obyvatelích), určený na nákup přístrojo-
vého vybavení. V Česku není zavedena formální spádovost obcí pod 
nemocnice, po otevření nové silnice do Slaného a po zavedení přímé 
autobusové linky 617 do Slaného v roce 2020 je ale pro obyvatele Ne-
lahozevsi slánská nemocnice nejsnáze dostupnou nemocnicí.

Zasedání se zúčastnilo osm zastupitelů, omluven byl Tomáš Robek 
(Pro Nelahozeves).

7. června
Poznámka: Zasedání se konalo až po uzávěrce zpravodaje, souhrn je tedy 
pouze stručný; k většině zmíněných témat se obsáhleji vrátíme v příštím čísle.

Po delší diskusi zastupitelstvo souhlasilo se zhotovením projek-
tové dokumentace na rozšíření obecní základní školy o dru-
hý stupeň. Projekt zhotoví architekt Jiří Hánl, sjednaná cena činí  
2,3 milionu korun.

Obdobně zastupitelstvo souhlasilo se zhotovením projektové do-
kumentace na rekonstrukci kulturního domu. Pro tuto zakázku 
obec oslovila nelahozeveského projektanta Lukáše Fialu, sjednaná 
cena činí 1,3 milionu korun.

Zastupitelstvo souhlasilo se snížením frekvence svozu směsného 
odpadu z týdenního na dvoutýdenní od 1. září 2023. Obec tím 
sníží náklady na svoz směsného odpadu na polovinu. (Podrobnosti  
v článku na straně 8.)

Obec poskytne se souhlasem zastupitelstva dotaci České asociaci 
Sport pro všechny ve výši 100 tisíc korun na vyslání české výpra-
vy na Světovou gymnaestrádu, která se uskuteční letos v létě v Am-
sterdamu. Gymnaestrády se tradičně zúčastní i několik cvičenců z TJ 
Dynamo Nelahozeves.

Zastupitelstvo souhlasilo s navýšením ceny za rekonstrukci bu-
dovy Vinopalny o 6,4 milionů korun z důvodu objednaných více-
prací, zejména v souvislosti s elektrickými a kanalizačními rozvody  
a dodatečnými stavebními pracemi. Výsledná cena rekonstrukce činí 
51 milionů korun. Jedná se již o osmý dodatek k původní smlouvě, 
celkové navýšení ceny oproti počátku výstavby činí 19,5 %.

Zastupitelstvo schválilo účetní závěrku obce a jejích tří příspěv-
kových organizací a dále závěrečný účet obce za rok 2022. Cel-
kové příjmy obce v loňském roce činily 190 milionů korun (z toho 
142 milionů představovaly příjmy ze skládkových poplatků), výdaje 
činily 217 milionů korun. Rozpočtový schodek byl financován z pře-
bytků z minulých let. K 31. 12. 2022 měla obec na bankovních účtech 
celkem 148 milionů korun. (Podrobnosti k výdajové části přineseme  
v příštím čísle zpravodaje.)
Zasedání se zúčastnilo všech devět zastupitelů.

(mm)

17. dubna

Terénní pracovnice pro obyvatele 
obce Nelahozeves
Bc. Lenka Müllerová
telefon: 731 524 102
e-mail: asistence@nasefarnost.cz

Občanům bude pomáhat 
terénní pracovnice
Obec Nelahozeves ve spolupráci s Místní akční skupinou (MAS) Pře-
myslovské střední Čechy a Charitou Kralupy nad Vltavou připravila 
pro občany novou službu terénní pracovnice.
Hlavním cílem je pomoc seniorům a lidem se zdravotními omezeními, 
zachovat uspokojivý životní standard. Prostřednictvím služby bychom 
rádi umožnili lidem s omezenou pohyblivostí, či jinak znevýhodněným, 
zůstat nezávislými a zároveň udržovat kontrolu nad svým životem.   
Mezi služby, se kterými se na terénní pracovnici můžete obrátit, 
patří například doprovod při cestách k lékaři, zvládání běžných 
denních úkonů a aktivit (oblékání, příprava jídla, nezbytná pomoc  
s péčí o domácnost aj.) V případech, kdy bude služba přesahovat 
její možnosti, zprostředkuje terénní pracovnice další podporu for-
mou dostupných sociálních služeb či jiných smluvních partnerů, 
která pokryje požadavky klienta.
Věříme, že tato služba přispěje ke zlepšení kvality života těch z nás, 
kteří jsou z různých důvodů znevýhodnění a pomoc potřebují. Sna-
hou je nabídnout služby, které v obci chybí, případně nemohou 
být pokryty v rámci pečovatelské sociální služby. Pokud budete mít  
o službu zájem, nebo víte o někom, kdo by ji rád využil, neváhejte 
kontaktovat terénní pracovnici na uvedeném telefonním čísle. Vaši 
situaci s vámi projde a společně budete hledat řešení, jak vám co 
nejúčinněji poskytnout pomoc a podporu.
K zastižení bude také každou středu v kanceláři obecního úřadu  
v časovém rozmezí od 15 do 16 hodin.
Služba terénní pracovnice bude po dobu tří let díky úspěšné žádosti obce 
financována prostřednictvím dotace MAS Přemyslovské střední Čechy.

Lenka Müllerová

Další zasedání 
Termín dalšího zasedání není zatím určen. Termíny se zveřejňují 
na úřední desce a na webových stránkách obce vždy nejméně 
sedm dní před konáním zasedání.
Zasedání jsou přenášena živě na internetu, podrobnosti jsou 
uvedeny na stránce www.nelahozeves.cz/vysilani.
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V roce 2018 pak kandidoval ještě jednou do 
zastupitelstva Chlumu u Třeboně, ale již jen 
z posledního 15. místa.
Do Nelahozevsi se pravidelně vracel za svý-
mi četnými přáteli i na některé místní spo-
lečenské akce. Zároveň plánoval, že se do 
Nelahozevsi vrátí natrvalo.
Letos v únoru mu komise na jeho žádost při-
dělila obecní garsonku v budově Vinopalny, 
do které se měl nastěhovat v červnu po plá-
nované kolaudaci budovy, jejíž rekonstrukce 
se nyní dokončuje. Své přání dožít ve své do-
movské obci si tak již nestihl splnit.
Jaroslav Otásek vtiskl nesmazatelnou stopu 
do novodobé historie Nelahozevsi. Počátek 
jeho působení v čele samosprávy Nelaho-
zevsi je spojen zejména s rozsáhlou pře-
stavbou centra obce v 80. letech minulého 
století, kdy byla v prostoru pod zámkem 
zbourána většina budov bývalého zeměděl-
ského dvora a současně byla vybudována 
nová průjezdní komunikace a přilehlý park. 

Park obec vybudovala z větší části svépo-
mocí, po roce 1989 pak ale pozemek v rámci 
restitučního řízení získala rodina Lobkowic-
zů. Restituční verdikt se pak Jaroslav Otásek 
snažil neúspěšně zvrátit u soudu.
Samospráva pod vedením Jaroslava Otás-
ka stojí i za velkým rozvojem obce po roce 
1989, kdy se začalo snižovat množství neo-
bydlených objektů v obci a počet obyvatel 
obce zvolna narůstal, například díky nové 
výstavbě v ulicích Pod Strání či dnešní Za-
garolské. Na sklonku jeho mandátu pak pro-
běhla rozsáhlá výstavba řadových rodinných 
domů v Lešanech (dnes označovaných jako 
Horní resort).
Za jeho působení byl v obci dokončen vodo-
vod, celá obec byla plynofikována, na řadě 
míst bylo zavedeno nové veřejné osvětlení, 
téměř ve všech ulicích byly položeny as-
faltové povrchy a zhruba v polovině obce 
byla zavedena kanalizace. Řadu projektů se 
podařilo realizovat jen díky úspěšným sna-

hám o získání rozsáhlých dotací. Za působe-
ní Jaroslava Otáska byl také schválen první 
územní plán obce.
Jaroslav Otásek má zásluhu i na zachování 
a rozvoji místní základní školy. Na přelomu 
století měla škola v jednu chvíli méně než 
dvacet žáků a vážně hrozilo její uzavření. 
Starosta ale označil provoz základní ško-
ly za prioritu obce a chod školy se mu po-
dařilo udržet. Díky podpoře od americké 
nadace Grand Circle Foundation, kterou 
nelahozeveská samospráva pod jeho vede-
ním pomohla zajistit, se pak škola postupně 
zařadila mezi nejlépe vybavené malotřídky  
v České republice.
Za vedení Jaroslava Otáska obec v roce 2002 
úspěšně čelila rozsáhlé povodni. Díky jeho 
klíčovému a včasnému rozhodnutí o výstav-
bě hráze v dnešní Zagarolské ulici a jeho or-
ganizačním schopnostem zůstala prakticky 

Pokračování ze str. 1 Zemřel bývalý starosta Nelahozevsi Jaroslav Otásek

Jaroslav Otásek se svou nástupkyní 
Petrou Urbanovou

Na budovu obecního úřadu byl vyvěšen černý 
prapor. O úmrtí bývalého starosty informoval 

úřad i prostřednictvím obecního rozhlasu. 

Jaroslav Otásek na Dvořákově 
Nelahozevsi v roce 2011

Ministr kultury Milan Uhde, kardinál Miloslav Vlk, prezident Václav Havel, předsedkyně České 
národní rady Dagmar Burešová a starosta Nelahozevsi Jaroslav Otásek v roce 1991 na nela-

hozeveských oslavách 150. výročí narození skladatele Antonína Dvořáka.

Pokračování na straně 4
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celá obec před ničivou povodní uchráněna.
Jaroslav Otásek za dobu svého působení při-
vítal v obci celou řadu významných návštěv. 
Mezi nejvýznamnější se řadí návštěva pre-
zidenta Václava Havla a kardinála Miloslava 
Vlka v roce 1991 na oslavách 150. výročí na-
rození Antonína Dvořáka.
Pod vedením Jaroslava Otáska obec navá-
zala partnerskou spolupráci s italským měs-
tem Zagarolo, na počest partnerství byla  
v Nelahozevsi po spřáteleném městě pojme-
nována dnešní Zagarolská ulice. Do Zagaro-
la se následně provdala i jeho jediná dcera 
Martina, která společně se svým manželem 
Marcem Pacificim vychovává jednoho syna.
Sám Jaroslav Otásek bydlel se svou tehdej-

ší manželkou v domě po svých prarodičích  
v ulici M. Turka, pojmenované po jeho příteli 
profesoru Miroslavu Turkovi, který po roce 
1948 emigroval do USA, kde se dlouhodobě 
zasazoval o propagaci české kultury včetně 
díla Antonína Dvořáka.
Obec si úmrtí svého starosty připomněla vy-
věšením černého praporu na budově obec-
ního úřadu a následně smutečním setkáním 
obyvatel v kulturním domě, které se usku-
tečnilo v pátek 26. května. Na setkání pro-
mluvila k přítomným Ilona Holcová, kazatel-
ka a správkyně husitské farnosti v Kralupech 
nad Vltavou. (Zkrácený text jejího vystoupení 
rovněž otiskujeme.)

(mm)

Jak na Jaroslava Otáska vzpomínají
Pan Jaroslav Otásek byl pro někoho pan starosta, pro mnohé 
z nás Jarda, Jára, Jaroušek. Naše děti ho většinou oslovova-
ly strejdo. S Járou jsme si byli velmi blízcí, znala jsem ho bez 

pár měsíců 26 let. Naše první setkání bylo přesně 6. září 1996, kdy mě  
a mého nastávajícího manžela sezdal na místním zámku.
Jarda věděl, že všechno, co za svého působení v pozici starosty udělal, 
by nezvládl bez dobrých spolupracovníků, sousedů, kamarádů a přá-
tel. Uvědomění si toho, co všechno ve svém životě dokázal, je zároveň 
omluvou pro jeho chyby. Ano, i Jarda byl jen člověk. A tak jako každý  
z nás, ani on nebyl jen černý nebo bílý. Nikdo z nás nejsme bez chyby  
a bez viny. Sáhněme si každý do svědomí a přiznejme si, že občas udě-
láme nebo řekneme něco, čeho později litujeme. Ať v osobním nebo 
pracovním životě.
Vždyť i v Matoušově evangeliu se píše: „Nesuďte, abyste nebyli souzeni. 
Neboť jakým soudem soudíte, takovým budete souzeni. A jakou měrou 
měříte, takovou vám bude naměřeno. Proč tedy hledíš na třísku v oku 
svého bratra, ale trámu ve svém oku si nevšímáš? Anebo jak můžeš říkat 
svému bratru: ‚Dovol, ať vyjmu třísku z tvého oka‘, a hle, ve tvém oku je 
trám? Pokrytče, nejprve vyjmi trám ze svého oka, a pak jasně uvidíš, jak 
vyjmout třísku z oka svého bratra.“
Zkrátka, často jen žehráme, hubujeme na ty druhé a sebe hýčkáme jako 
v bavlnce. Debatovat o problémech všedního života, které nás obklopu-

jí, dokáže každý. Ale pro to, aby se mohlo něco udělat, musíme více za-
pojit sami sebe. A Jarda dokázal udělat pro Nelahozeves velké věci. Sna-
žil se lidi kolem sebe spojovat a nedělat rozdíly. Nebylo to snadné. Vždyť 
jak se říká – není člověk ten, aby se zalíbil lidem všem. O tom, jaký byl 
výborný kamarád, by se dalo dlouze vyprávět. Nezapomínal pravidelně 
volat nejen na svátky, ale i jen tak, protože si zrovna vzpomněl. A to se 
v dnešní době zas tak často nevidí. Mnohé z nás zásoboval pravidelně 
e-maily a komentáři na Facebooku. S každým se rád setkal, popovídal. 
Po kapsách nosil granule, aby potěšil i naše čtyřnohé kamarády. Dveře 
měl otevřené pro každého, kdo potřeboval pomoc.
Nejednou jsme spolu seděli v mé farní kanceláři a povídali o starostech 
a radostech života. Mám pocit, že měl neustále tendenci se zajímat 
právě o radosti a starosti druhých a o těch svých bolístkách moc mlu-
vit nechtěl. Z mé strany věděl, že jsem vázána zpovědním tajemstvím,  
a tak, když někdy pootevřel svou třináctou komnatu, vždycky říkal, tobě 
to řeknu, ale slib mi, že se za mě tam nahoře přimluvíš.
A tak pro lásku Boží, jestli je někdo mezi vámi, komu ublížil, proti komu 
se provinil, ať slovy či skutky, odpusťme mu v této chvíli. Vždyť i my jed-
nou budeme skládat své účty. U Járy jsem si jistá, že špatných věcí bylo 
málo, ale těch dobrých skutků bylo tisíckrát víc.  
A tak, Jaroušku, díky za všechno. Za to, co jsi udělal nejen pro obec, ale 
pro každého jednoho z nás.  

Ilona Holcová

Jaroslav Otásek (vlevo) při podpisu partnerské smlouvy s italským městem Zagarolo v roce 1996

V roli starosty oddal Jaroslav Otásek přibližně 
dva tisíce párů

Smuteční setkání obyvatel obce v kulturním domě

Pokračování ze str. 3 Zemřel bývalý starosta Nelahozevsi Jaroslav Otásek
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Jarda Otásek pro naši rodinu nebyl jen starosta obce a soused, ale především přítel. 
Přátelství s Jardou nás spojovalo už z dob našich rodičů a prohloubilo se v roce 1986 
naším sňatkem, kdy nás Jarda oddal jako starosta obce Nelahozeves.

Dalo by se říci, že po narození našeho syna, taktéž Jaroslava, se toto přátelství dostalo do 
fáze, kdy se Jarda stal členem naší rodiny. Nebylo dne, kdy se na našeho syna nepřišel večer 
po pracovní době podívat se zájmem, jak si užil daný den. Dokonce ho v pozdějším školním 
věku doprovázel na autobus do školy, neboť jsme s Jardou bydleli ve společné ulici. Radoval 
se s námi v našich významných dnech, jako byly narozeniny, svátky a Vánoce.
Jarda měl se svojí tehdejší ženou Evou chalupu na jihu Čech, kam pravidelně jezdívali za 
odpočinkem. Jak bylo Jardy zvykem, měl zde mnoho přátel, kteří ho vždy rádi viděli. I zde se 
mu říkalo „ahoj starosto“.
Po narození našich vnoučat Dominika a Tomáše to pro něj bylo, jako by se opět stal dědou. Vyna-
hrazoval si jimi odloučení od vlastního vnuka Dana, který žil od svého dětského věku v Itálii, kam 
se provdala jeho dcera Martina.
Další známkou jeho významnosti pro naši rodinu byla jeho účast na synově svatbě, kdy se s ra-
dostí ujal slavnostní řeči za naši rodinu.
Abychom ale nemluvili jen o nás. Jarda byl přítel mnoha spoluobčanů v této obci, kdy nebylo 
malého děcka, aby Jardu neoslovilo „ahoj strejdo“. Jarda měl pro tyto příležitosti v kapse vždy 
schovanou nějakou sladkost, aby je mohl potěšit.
Za naši rodinu bychom se mohli rozepisovat na několik stránek, takový to byl pro nás přítel, člo-
věk, osobnost!
Na závěr tedy snad jen říci: Děkujeme, že jsme tě poznali, že jsi nám byl přítelem. To, že jsme se tě 
už opět nedočkali jako souseda, neznamená, že tady s námi nebudeš navždy  v našich srdcích!

Jana Hrušková

S Jardou jsem se setkal již před mno-
ha lety. Jednak na fotbale, když hájil 
barvy Pétézetky, jednak při cestách 

vlakem do práce z Nelahozevsi do Prahy.
O Jardovi Otáskovi by se dala sepsat kni-
ha. O tom jaký byl starosta, jaký byl člověk, 
co vše udělal nejen pro obec, ale i spoustu 
občanů obce a kamarádů. Když mě oslovil, 
abych s ním kandidoval ve volbách do za-
stupitelstva obce, tak jsem mu přikývnul. 
Těch dvanáct let po jeho boku bylo opravdu 
velkou výzvou.
Bude mi chybět ten telefonní kontakt, pro-
tože on nikdy nezapomněl popřát k svátku, 
narozeninám nejen mně, ale všem členům 
mé rodiny.
Proto na něj budu neustále vzpomínat jako 
na skvělého kamaráda.

Jiří Rous

Šéfredaktor Nelahozeveského zpra-
vodaje Miloš Mojžiš mě oslovil, zda 
bych mu do příštího čísla nenapsala 

osobní vzpomínku na zesnulého Jaroslava 
Otáska. 
Jenže já už pomáhala při vytváření obsáhlé-
ho projevu paní farářky, který byl přečten na 
veřejném rozloučení s tímto naším bývalým, 
letitým a oblíbeným starostou, a který má 
být údajně i zveřejněn v Nelahozeveském 
zpravodaji.
Nechci se tedy opakovat, jen bych ještě ráda 
zdůraznila, že znám (znala jsem) Jardu 
opravdu dobře. Navíc díky svému pětatřice-
tiletému působení na obecním úřadě mám 
jedinečnou možnost porovnat ho s jeho 
předchůdci i následovníky a vězte, že jsem 
nepoznala lepšího starostu, než byl on.
Coby místostarostka jsem s Jaroslavem 
Otáskem na obecním úřadě pracovala dvě 
volební období a spolupráce nejen nás 
dvou, ale i celého zastupitelstva byla přá-
telská a pro obec prospěšná. 
Zkrátka doufám, že na tohoto vynikajícího 
člověka my všichni, kteří jsme ho měli rádi, 
nikdy nezapomeneme.

Květuše Dittrichová

Je pro mě ctí, že mohu věnovat vzpomínku bývalému panu starostovi, Jaroslavu Otáskovi.
V roce 2002 mě pan starosta Jaroslav Otásek oslovil s prosbou, abych šla do konkur-
zu na ředitelku místní školy. Nechtěla jsem. Ve škole, kde jsem pracovala, jsem byla 

spokojená. Nelahozeveská škola stála se svými 17 žáky na prahu zrušení a já neměla nejmenší 
ambice stát v jejím čele. 
Pan Otásek byl však odhodlaný se za zachování školy bít ze všech sil. Jeho nadšení, i nadšení 
ostatních zastupitelů, se mě velmi pozitivně dotklo. Velkou výzvu jsem přijala a společně s teh-
dejším vedením obce jsem se vydala na nelehkou cestu, jejímž cílem bylo zachování vesnické 
školy budoucím generacím. Když se po letech ohlédnu, jsem ráda, že jsem se nadšením pana 
Otáska nechala strhnout. Jaroslav Otásek zanechal v mých vzpomínkách, ale hlavně v historii 
školy, nesmazatelnou stopu a za to mu patří velké díky.
Já, zaměstnanci i bývalí žáci rádi vzpomínáme na společné akce. Pan Otásek nečekal na pozvání, 
do školy přišel vždy rád. Všichni žáci mu tykali a oslovovali ho „ahoj strejdo, Járo, Jardo“. I přes 
familiární atmosféru vzbuzoval Jaroslav u všech přirozený respekt. Milovali jsme jeho humor, 
lidskost a nadhled. Pro každého měl vždy slova pochopení a porozumění. Vážil si práce všech za-
městnanců školy a děti rozmazloval sladkostmi. Jeho jednání bylo přímé a vždy upřímné. Pokud 
něco slíbil, vždy to tak bylo. Bez řečí okolo, avšak s jasným výsledkem. Pokud se pan Otásek spletl, 
dokázal to přiznat. V mých očích byl férový, a co se týče školy, tak velký srdcař.
Vážila jsem si pana Otáska jak pracovně, tak i osobně. Poté, co ukončil svou činnost v obci, si 
pokaždé vzpomněl a zavolal, na Vánoce, narozeniny, Nový rok. Odstěhoval se o notný kus dál, 
avšak u mnoha lidí byl vnímán stále jako ten přátelský a vždy dobře naladěný soused Jarda. 
Vždy jsem byla ráda, když si udělal čas, školu navštívil a společně jsme zavzpomínali na neleh-
ké začátky naší společné cesty. 
Společně vzpomínat už nebudeme. Na Jaroslava Otáska ale nezapomeneme. Na pana sta-
rostu, který nám vždy nabídl pomocnou ruku. Ač vesnická, rozhodně už o škole nemůžeme 

říct, že je malá. Jaroslav Otásek nastartoval 
slibnou éru místní školy, na kterou by mohl 
být právem pyšný. 
Na závěr bych použila slov Charlieho Chapli-
na: „Příliš mnoho myslíme a příliš málo cítíme. 
Víc než stroje potřebujeme lidskost. Víc než 
chytrost potřebujeme laskavost a mírnost. Bez 
toho zvlčíme a ztratíme všecko.“
Jaroslav Otásek měl všechno z toho a pro 
všechny. Vždy budeme vzpomínat s úctou, re-
spektem a láskou.

Věra Špačková
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Vinopalna se otevře asi v červenci

Proběhly dokončovací práce
U Vinopalny byly během dubna a května do-
končeny interiéry včetně vybavení, vznikl tu 
nový přechod pro chodce, několik parkova-
cích míst a také byla vysázena zeleň. „Do pro-
stor u stromů u Vinopalny se vysadily sazenič-
ky dýní, okurek, pálivých papriček, rajských 
jablíček, a dokonce i melounu. Po zídkách se 
budou pnout okurky a dýně. Bude to krásně 
zelené. A hlavně obloha z domácí sklizně bude 
to nejlepší,” uvedl na Facebooku obce zastupi-
tel Ivo Kubica (Pro Nelahozeves).

Restaurace Vinopalna se zaměří na 
českou kuchyni
Na začátku května se na bílé omítce budo-
vy objevil i název restaurace, který navrhnul 
místní výtvarník Martin Zach. Restauraci Vi-
nopalna bude provozovat nelahozeveský 
šéfkuchař Tomáš Zahradníček, který se zamě-
ří na českou kuchyni.
Zahradníčka vybrala obecní komise v kon-
kurenci dalších šesti uchazečů. Podle staros-
ty Jakuba Bryndy (Pro Nelahozeves) sehrála 
rozhodující roli „propracovaná ekonomika 
a business plán“ vítězného uchazeče, jakož 
i jeho zkušenosti z vedení jiných restaurací. 
Starosta současně připustil, že finální rozho-
dování se odehrávalo mezi dvěma poměr-
ně srovnatelnými zájemci. Smlouva bude 
uzavřena pravděpodobně na dobu určitou  
s možností prodloužení. Výši nájmu nechtěl 
starosta zatím sdělit, první tři měsíce má být 
ale nájem zdarma.
Na jídelním lístku najdeme různé typy omá-
ček, pstruha, steaky regionální vína z Mělnicka 
a Roudnicka a také šneky. „Je to jídlo, které sice 
vypadá francouzsky, ale v Česku patří k tradici. 
Šneci se totiž konzumovali již za první repub-
liky, takže když nahlédnete do historických 
kuchařek, určitě je tam objevíte,” uvádí Tomáš 

Zahradníček na facebookové stránce restaura-
ce Vinopalna. Na čepu bude plzeňské pivo.
Restaurace bude otevírat už před osmou ho-
dinou. „Už v 7.45 si budete moci dát v restau-
raci Vinopalna lehkou snídani, kávu nebo čaj, 
přečíst si noviny, domluvit obchodní schůz-
ku, nebo jen tak si pokecat s kamarádkou,” 
prozradil na Facebooku Tomáš Zahradníček.
Přesné datum otevření zatím není známo  
a odvíjí se v prvé řadě od termínu kolaudace. 
„Plánované datum sice máme, ale jelikož se 
už několikrát měnilo, tak nechceme uvést ně-
jaké zavádějící informace,” podotkl provozo-
vatel restaurace s tím, že o všem, co je možné 
slíbit, bude vždy informovat na Facebooku.

Soutěž gastro se zdržela o tři měsíce
Jedním z důvodů zdržení bylo řízení u Úřadu 
pro ochranu hospodářské soutěže (ÚOHS) 
vedené kvůli průběhu veřejné zakázky na 

dodávku gastro technologie pro vybavení 
kuchyně, zázemí a baru restaurace. Soutěž 
na dodavatele technologií byla sice ukon-
čena již loni v prosinci s vítěznou cenou 2,6 
milionu Kč, výsledek ale napadla trutnovská 
firma GAST-PRO, která skončila druhá v po-
řadí a která též předtím připravovala tech-
nické parametry soutěže. Firma GAST-PRO si 
stěžovala na to, že původně vítězná pražská 
firma GASTRO EIS TECHNIK CZ nabídla chla-
dicí skříně s vnitřním pláštěm z tepelně tva-
rovaného polystyrenu a provozní teplotou 
od 1 do 15 °C, ačkoliv zadávací dokumenta-
ce vypracovaná právě firmou GAST-PRO po-
žadovala plášť z nerezové oceli s tepelným 
intervalem od –2 do 10 °C. Obdobně se pů-
vodně vítězná firma odchýlila u parametrů 
konvektomatu, kdy nabídla konvektomat  
s podélným zásuvem, ačkoliv v zadávací do-
kumentaci byl požadován zásuv příčný.
Obec Nelahozeves původně námitku zamít-
la s odůvodněním, že technologie navržené 
firmou GASTRO EIS TECHNIK CZ jsou s ohle-
dem na své parametry srovnatelné s těmi, 
které byly požadovány v zadávací dokumen-
taci. S tím se ale firma GAST-PRO nesmířila  
a obrátila se na ÚOHS, který jejímu podnětu 
vyhověl a nařídil obci vítěznou firmu vylou-
čit. V opakovaném vyhodnocení pak obec-
ní komise stanovila jako vítěze právě firmu 
GAST-PRO. Její nabídková cena byla o pou-
hých 76 tisíc korun vyšší oproti původnímu 
vítězi. Kromě toho musí obec uhradit nákla-
dy řízení u ÚOHS ve výši 30 tisíc korun.
Podle ÚOHS by si obec Nelahozeves měla 
také zodpovědět otázku, zda je reálně 
schopna obhájit znění zadávacích podmí-
nek, jestliže při původním hodnocení na-
bídek dospěla k závěru, že jejím potřebám 
odpovídá i nabídka, která není v souladu se 
zadávací dokumentací. „Při stanovení  

Restaurace má už hotové menu

Tomáš ZahradníčekVinopalna s novým slunečníkem

Rekonstrukce budovy Vinopalny je po více jak roce téměř u konce. Stavební práce jsou hotové a doda-
vatelská firma HARTEX již stavbu předala a opustila. Kolaudace budovy č. p. 19 by mohla proběhnout 
v červenci. Vzhled budovy navrhl všestudský architekt Jiří Hánl. Objekt Vinopalny bude sloužit jako 
restaurace a bezbariérový obecní úřad. Je zde rovněž sedm různě velkých bytových jednotek, které 
poslouží místním občanům jako obecní byty, které obec doposud neměla.
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zadávacích podmínek musí zadavatel 
dbát na dodržení zásady zákazu diskrimi-
nace, a to rovněž v její skryté formě, tedy 
například příliš konkrétním vymezením 
rozměrů, kterým odpovídá pouze jedno za-
řízení jednoho konkrétního výrobce,“ uvádí 
ÚOHS. Podle původně vítězné a později vy-
řazené firmy GASTRO EIS TECHNIK CZ byly 
totiž soutěžní požadavky tak striktní, že je 
bylo možné splnit jen výrobkem jednoho 
konkrétního výrobce. „Ten však vzhledem  
k exkluzivním obchodním vztahům není do-
stupný ani nám, ani dalším účastníkům za-
dávacího řízení, s výjimkou firmy GAST-PRO,“ 
uvedla ve vyjádření pro ÚOHS vyřazená fir-
ma GASTRO EIS TECHNIK CZ.

Starosta Jakub Brynda (Pro Nelahozeves) ne-
chtěl průběh soutěže ani rozhodnutí ÚOHS 
komentovat, pouze poukázal na to, že kvůli 
podnětu původně neúspěšného uchazeče 
došlo ke zdržení celého projektu o tři měsíce.

Elektronická úřední deska 
Na dubnovém zastupitelstvu zazněla informa-
ce o nákupu elektronické úřední desky, která je 
již nyní instalována na budově Vinopalny. Po-
dle starosty Jakuba Bryndy (Pro Nelahozeves) 
bude napojena na internet. Kromě klasické 
úřední desky tu bude vidět obsah webových 
stránek, odjezdy vlaků a autobusů. „Ne každý 
má chytrý telefon, tak aby měl možnost ty in-
formace si sám získat,” vysvětlil starosta.

Další monitory elektronické úřední desky by 
měly být v budoucnu umístěny také v Leša-
nech a u Dynama. Vybrané zastávky autobu-
su jsou vybírány tak, aby se na ně tyto elek-
tronické úřední desky mohly nainstalovat.

(sb, mm)

Termín opravy silnice v sousedních Nových Ouholicích, a tím pádem  
i uzavírky se posunul z konce května na 31. července 2023. V samotném 
závěru více než rok trvající stavby vyšly najevo problémy v projekto-
vé dokumentaci, které zatím znemožňují silnici otevřít. „Pochopitelně 
se budeme snažit zprovoznit Nové Ouholice co nejdříve a ulevit tak 
těžce zkoušenému Vepřku,” uvádí Lukáš Jansa, starosta Nové Vsi, pod 
níž Nové Ouholice administrativně patří. Kromě Vepřku, po němž si na-
vzdory zákazu vjezdu zkracuje cestu řada řidičů, trpí zvýšenou dopra-
vou i nelahozevské Podhořany, přes které vede oficiální objížďka.
Uzavírku Nových Ouholic zatím není možné ukončit navzdory tomu, 
že stavba je prakticky dokončená: Na komunikaci jsou položené finální 
vrstvy asfaltu a koncem května došlo i k osazení dopravního značení. 
Dále probíhaly poslední práce na chodnících, zejména terénní úpravy, 
osazování svodidel, začalo se také s osazováním zeleně.
Prvním důvodem posunu otevření je špatně naprojektovaný vsako-
vací objekt mezi silnicí a nedalekými bytovkami, který nemá dle po-
žadavků obce dostatečnou kapacitu. Podle Lukáše Jansy si projekční 
firma na rybníčku velmi „usnadnila práci“. V současné době probíhá 
navyšování kapacity objektu, tak aby kromě silnice zajistil i odvodnění 
okolních historických pramenů a bytovek.
Další dva problémy se týkají vjezdů na přilehlé nemovitosti. U vjezdů 
po pravé straně silnice směrem na Novou Ves nebylo podle starosty 

Jansy nijak řešeno napojení na stávající „mostky“ k jednotlivým nemo-
vitostem. Vjezdy byly naprojektovány jen na hranici pozemku. „Projekč-
ní firma to musí dokreslit, poté to necháme nacenit a doděláme. Ideál-
ně tak, aby to pro majitele nebyla finanční zátěž,” uvedl starosta.
Druhý problém je u vjezdů na druhé straně silnice, které po snížení ni-
velety silnice výškově na silnici nenavazují. „Projekční firma, která navíc 
na stavbě vykonává autorský dozor, se po měsíci strkanic s námi a zho-
tovitelem zavázala, že najdou vhodné technické řešení,” vysvětlil staros-
ta Nové Vsi. Potřebné úpravy vjezdů mají probíhat v letních měsících.
Podle novoveského starosty obec nemohla snížení nivelety krajské silni-
ce ovlivnit. „Pokud se projekční kancelář ani zhotovitel necítí odpovědni 
a neuznají svůj podíl viny, tak to musí určit soud,” shrnuje Lukáš Jansa.

(sb)
Foto: Facebook Martina Exnera

Uzavírka v Nových Ouholicích 
se prodlužuje na konec července

Probíhající rekonstrukce čerpací stanice  
v Podhořanech se chýlí k závěru. Nově zre-
konstruovaná čerpací stanice je již „oblečena“ 
do značky Shell a má za sebou kompletní ob-
novu interiérů i exteriérů. Kapacita parkoviště 
byla zvýšena, zrekonstruovány jsou i toalety. 
V současné době probíhají poslední dokon-
čovací práce.
Poslední podstatnou technologií, která na 
čerpací stanici dosud chybí, jsou samotné 
stojany. Jejich dodání se oproti původním 
plánům zdrželo, podle majitele čerpací stani-
ce Petra Mačenky by ale měly dorazit v prů-
běhu června. Firma Petra Mačenky odkoupila 
čerpací stanici v závěru loňského roku.
Mačenka předpokládá, že provoz čerpací 

stanice by měl být obnoven v závěru června 
nebo nejpozději počátkem července.
Čerpací stanice bude nabízet standardní 
služby značky Shell, počínaje palivy Shell  
FuelSave a Shell V-Power, přes aditivum  
AdBlue až po věrnostní program.
Čerpací stanice bude otevřena nonstop. V na-
bídce občerstvení budou například hot dogy, 
wrapy z grilu a zrnková káva. 

(mm)

Poznámka: V minulém čísle jsme nesprávně 
uvedli, že na čerpací stanici budou k dostání 
paliva Verva Diesel a Verva benzin. Tato pa-
liva ale nabízí společnost Benzina. Za chybu 
se omlouváme.

Čerpací stanice Shell by měla být otevřena nejpozději počátkem července
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Počínaje letošním zářím se v obci změní frekvence svozu odpadu. Místo dosavadního týden-
ního svozu se budou popelnice na směsný odpad vyvážet jen jednou za dva týdny. Na změně 
se jednomyslně shodli zastupitelé na červnovém zasedání.
Starosta Jakub Brynda (Pro Nelahozeves) odůvodnil změnu snahou snížit náklady na svoz 
odpadu, které jsou příliš vysoké a každoročně stoupají. Za minulý rok obec za svoz směsného 
odpadu zaplatila 1,6 milionu korun. Celkové náklady na odpadové hospodářství činily 3,5 mi-
lionu korun. „Ve chvíli, kdy obec přestane mít příjmy ze skládky, tak je to výrazný mandatorní 
výdaj, který se bude jen a jen prohlubovat,“ upozorňuje starosta. Obyvatelé obce se navíc na 
nákladech přímo nijak nepodílejí, svoz je od minulého roku zdarma. Jakub Brynda současně 
poukázal na praxi sousedních Veltrus, kde je dvoutýdenní svoz již několik let.
Podle místostarosty Zdeňka Schneidera (Pro Nelahozeves) je při rozumném třídění dvoutý-
denní svoz naprosto dostatečný. „Pokud občan třídí, na 99 % nemá šanci naplnit popelnici 
ani za 14 dnů. Výjimkou mohou být snad jedině dětské pleny, ale i tam by měl 14denní svoz 
stačit,“ uvedl místostarosta. Vlastníci nemovitostí, kteří z jakýchkoliv důvodů nutně potřebují 
týdenní svoz, mají možnost si jej za poplatek dohodnout přímo s odpadovou firmou FCC.
Obyvatelé obce mají již dva roky možnost získat od obce zdarma popelnice na plast a pa-
pír, které obec rovněž zdarma vyváží každé dva týdny přímo od nemovitostí, podobně jako 
směsný odpad. Dále je v sezóně každý týden vyvážen biologický odpad, zde bude týdenní 
frekvence zachována.
Sběr a svoz tříděného odpadu přináší obci též příjmy v podobě odměn od kolektivních 
systémů zpětného odběru tříděného odpadu. Největší příjem má obec ze systému EKO-
-KOM, který obcím vyplácí odměny za provoz sběrných míst a vytříděné odpady – v loň-
ském roce činila odměna 579 tisíc korun. Od roku 2020 je obec zapojena i do systému 
Elektrowin, který obci vyplácí odměnu za odevzdané elektrospotřebiče. V loňském roce 
obyvatelé obce odevzdali prostřednictvím sběrného dvora do tohoto systému vyřazené 
elektrospotřebiče o celkové hmotnosti téměř deset tun, což odpovídá více než čtyřem 
kilogramům na obyvatele.

(mm)

Od září bude svoz směsného  
odpadu čtrnáctidenní

Směsný odpad   1 640 811,57 Kč 

Plasty   1 028 408,43 Kč 

Biologický odpad      681 459,69 Kč 

Papír      510 685,73 Kč 

Sklo        95 378,18 Kč 

Nebezpečný odpad        52 569,95 Kč 

Nápojové kartony        45 790,33 Kč 

Kovy        31 304,44 Kč 

Pneumatiky        13 546,77 Kč 

Jedlé oleje        10 636,21 Kč 

Celkem   4 110 591,30 Kč 

Poplatky od občanů        38 000,00 Kč 

EKO-KOM (tříděné odpady)      579 490,00 Kč 

Elektrowin (elektroodpad)        17 524,00 Kč 

Celkem      635 014,00 Kč 

Jak a kde třídit odpad
 • Plasty, papír: svoz z domácností – sběrná místa
 • Sklo, nápojové kartony, kovy, jedlé tuky a oleje, textil – sběrná místa
 • Biologický odpad – svoz z domácností
 • Drobný elektroodpad – popelnice na chodbě obecního úřadu
 • Velkoobjemový odpad včetně elektrospotřebičů – sběrný dvůr
 • Nebezpečný odpad a pneumatiky – mobilní sběr několikrát ročně  

v předem ohlášených termínech

Provoz sběrného dvora
Sobota 8–12 hodin
Zagarolská 316 
(areál SAUON 
– za bývalou 
čerpací stanicí)

Výdaje a příjmy za svoz a sběr odpadu v roce 2022
Výdaje Příjmy

Na svém dubnovém zasedání zastupitelstvo 
obce zřídilo mediální výbor. Jeho hlavním 
úkolem je dohlížet na činnost redakce Ne-
lahozeveského zpravodaje. Výbor byl zřízen 
v souladu s platným statutem Nelahozeves-
kého zpravodaje a naváže na svou činnost  
v minulém volebním období.
Předsedkyní výboru byla opět zvolena za-
stupitelka Olga Riegertová (Pro Nelaho-
zeves), členkami výboru jsou zastupitelka 
Zuzana Sypecká (Pro Nelahozeves) a členka 
kulturní komise a bývalá zastupitelka Eliška 
Brázdová.
Smyslem mediálního výboru je dohlížet na 
to, aby zpravodaj poskytoval obyvatelům 
obce a dalším čtenářům objektivní a vyvá-
žené informace o dění v obci, což je povin-
nost vyplývající přímo z tiskového zákona. 
Ačkoliv je vydavatelem Nelahozeveského 
zpravodaje přímo obec Nelahozeves, zpra-
vodaj je povinen zachovávat neutralitu  
i vůči samosprávě obce, nesmí působit jako 
propaganda činnosti aktuálního vedení 
úřadu a zároveň musí poskytovat přiměřený 
prostor i opozičním a jiným alternativním 
názorům na aktuální témata. Dohled na čin-
nost redakce tak nevykonává přímo starosta 
obce, jehož činnost je z povahy věci jednou 
z hlavních náplní zpravodaje. 
Mediální výbor kontroluje před vydáním 
obsah každého čísla zpravodaje a udílí pří-
padná doporučení vedoucímu redaktorovi.  
V krajním případě má výbor pravomoc vyřa-
dit určitý materiál z vydání, pokud by poru-
šoval statut zpravodaje nebo právní předpi-
sy. Statut zpravodaje je zveřejněn na webové 
stránce www.nelahozeves.cz/zpravodaj.
Mediální výbor též dle uvážení může uspo-
řádat konkurz na místo vedoucího redak-
tora zpravodaje. V kompetenci mediálního 
výboru je též řešení případných stížností 
čtenářů. Kontakt na mediální výbor je uve-
den v tiráži zpravodaje.
V budoucnu by měl mediální výbor zajišťo-
vat i kontrolní a metodickou podporu pro 
poskytování informací dalšími kanály, jako 
jsou webové stránky obce, sociální sítě, in-
focentrum, obecní rozhlas, mobilní rozhlas, 
obecní nástěnky či letáky.

(mm)

Zastupitelstvo 
obnovilo činnost 
mediálního 
výboru
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Obyvatelé Horního resortu mají od května k dispozici novou 
parkovací plochu, v prostorách před bývalým kravínem na konci 
obce. Pozemek pro parkoviště zakoupila obec v loňském roce za 
221 tisíc korun.

Obnovou povrchů pozemku vzniklo 17 parkovacích míst pro osobní 
vozy. Doporučený způsob parkování je znázorněn na satelitním sním-
ku. Zbylá část pozemku, jejíž tvar je dán starými betonovými obrubní-
ky, již neposkytuje dostatečné šířkové prostory pro parkování. Podle 
zastupitele Iva Kubici (Pro Nelahozeves) mohou užší cesty sloužit na-
příklad pro dětské hry.
Na zelených plochách mezi cestami jsou již vysázeny ovocné stromy 
– slivoně, třešně, jabloně a hrušně. V prostoru jsou již také postaveny 
dva stožáry veřejného osvětlení, které budou v blízké době osazeny 
solárními lampami.
Vedle nově vzniklého parkoviště dříve stával kravín, po zániku Stát-
ního statku Lešany po roce 1989 již ale objekt neměl žádné využití 
a postupně chátral. Některé části budovy se za poslední desítky let 
postupně zřítily, zbylé torzo se před dvěma lety pokusil jeho spolu-
majitel František Jampílek zabezpečit proti další nekontrolované de-
vastaci. Propadlou střechu nechal rozebrat a materiál odvezl. Demoli-
ci pak dokončila na své náklady obec, v současné době zde zůstal jen 
náznak dřívějších obvodových zdí. Parkoviště nebude oficiálně vyzna-
čeno, podle územního plánu se má jednat o přírodní plochu, v jejíž 
části má v budoucnu vést lokální biokoridor. „Z nehostinného místa 
jsme udělali pěkné,“ konstatuje starosta Jakub Brynda (Pro Nelaho-
zeves). Obnovu prostoru provedla místní firma MARASTAV společně 
s pracovníky technických služeb. Náklady na obnovu činily necelých 
200 tisíc korun.
Divoké parkoviště v současné době zůstává na jižní straně silnice 
naproti Lipové ulici, pozemek je zatím v soukromém vlastnictví. Na 
tomto místě územní plán počítá s výstavbou točny autobusu, pokud 
by byla trasa autobusové linky protažena až k Hornímu resortu, po 
čemž část místních obyvatel volá dlouhá léta. Vedení obce ale zatím 
není rozhodnuto, zda bude o zřízení nové zastávky u Horního resortu 
usilovat. Kromě potřebných nákladů na zakoupení pozemku by vyso-
ké náklady přineslo i samotné prodloužení autobusové linky. Podle 
odhadu vedení obce by se mohlo jednat zhruba o 200 tisíc korun roč-
ně, přičemž podle současných úvah by do Horního resortu zajížděly 
pouze vybrané spoje. Vedení obce v současné době zvažuje, zda se 
takový pravidelný výdaj vyplatí s ohledem na to, že obyvatelé Hor-
ního resortu mají od loňského roku k dispozici zrekonstruovanou  
a osvětlenou cestu až na starou náves.
Obec hodlá v blízké době uzavřít další divoké parkoviště na louce před 
ulicí Nad Borovičkami. Přes řadu upozornění zde stále v rozporu se zá-
konem parkuje několik aut, některá z nich i dlouhodobě. Obec již na 
vjezd na louku nainstalovala bránu a v dohledné době ji plánuje zavřít.

Zakázané parkování ve vilách
Místostarosta Zdeněk Schneider (Pro Nelahozeves) zároveň opakova-
ně poukazuje na parkování vozidel na chodnících v různých částech 
obce, zejména ve Vltavské a Zahradní ulici. Ani zde přes několik výzev 
uveřejněných mimo jiné i v Nelahozeveském zpravodaji nedošlo ke 
zlepšení. Podle Zdeňka Schneidera nejsou chodníky zátěžově uzpů-
sobeny k parkování vozidel a dochází tak ke zkracování jejich život-
nosti. Místostarosta pohrozil, že v případě pokračování tohoto stavu 
začne nesprávně zaparkovaná vozidla oznamovat na policii.
Podle zákona není možné parkovat ve Vltavské, Zahradní a Nádražní 
ulici ani na silnici, neboť všechny tyto místní komunikace jsou na to 
příliš úzké – podle zákona musí být neustále průjezdný pruh v každém 
směru o šířce 3 metrů. Celkem tedy musí vedle parkujícího vozidla být 
ještě 6 metrů volných, což nesplňuje ani relativně široká Vltavská ulice. 
K nesprávnému parkování dochází často i v ulicích V Úvoze či Školní, 
které tak bývají obtížně průjezdné i v jednom směru.

(mm)

U Horního resortu  
vzniklo nové parkoviště

Auta zaparkovaná na chodníku v Zahradní ulici

Divoké parkoviště u Horního resortu bude uzavřeno

Nová parkovací plocha u Horního resortu
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Dub u infocentra 
je nominován na 
Strom roku 2023

Dub letní rostoucí u železniční 
trati mezi infocentrem a kos-
telem svatého Ondřeje získal 
nominaci v anketě Strom roku 
2023, kterou pořádá Nadace 
Partnerství. Strom do ankety 
nominoval místní spolek Dvo-
řákova stezka.

Strom je od loňského léta „oble-
čen“ do pestré směsi háčkovaných 
výrobků z dílny místního Klubu 
ručních prací. 
Spolek Dvořákova stezka nominaci 
podpořil následujícím příběhem:

Tento statný dub již více než 120 let dohlíží na dění v obci. Společnost mu 
dělá subtilnější kamarád, se kterým jsou v srdečném objetí. Jeho stra-
tegická poloha vedle kostela sv. Ondřeje, zastávky Nelahozeves-zámek  
a infocentra jen umocňuje výjimečnost pro komunitní život.
Zná ho jistě téměř každý obyvatel obce. Dohlíží na počátky života oby-
vatel obce při křtinách v kostele či uzavírání sňatků, stejně jako při bo-
hoslužbách za zemřelé. Pamatuje i půlnoční mše a jiné včetně koncertů 
třeba při pravidelných oslavách narození Antonína Dvořáka, festivalu 
klasické hudby Dvořákova Nelahozeves. Je také počátkem, a tedy po-
myslnou vstupní branou na Dvořákovu stezku s lesní alejí, především lip 
a javorů, která se svojí neopakovatelnou atmosférou s pohledy na Vlta-
vu a pískovcové skály dodávala inspiraci nejen Dvořákovi, ale i Seiferto-
vi z nedalekých Kralup nad Vltavou. Bohužel se ho mohou dotknout, tak 
jako Dvořákovy stezky, plánované úpravy železniční trati.
Dub taktéž dohlíží na běžný život komunity při cestách za prací nebo 
studiem do Kralup či do Prahy ze zdejší železniční zastávky. V současné 
době vznikem infocentra ze zastávky dopřává návštěvníkům blaho-
dárný klid a stín při návštěvě zámku nebo rodného domu Antonína 
Dvořáka. Pro místní je místem relaxace a odpočinku při nejrůznějších 
akcích v infocentru, počínaje promítáním filmů, přednáškami či kon-
certy, přes akce vycházejících z tradic, jako jsou například velikonoční 
pletení pomlázky či adventní akce, až po obyčejné setkání s kamarády, 
sousedy či známými při kávě, pivu nebo grilování. Pro děti z nedaleké 
školy a školky je strom místem pro vycházky s hraním a sbíráním plo-
dů. Navíc dává vzpomenout na původ zdejších především dubových 
lesů. Doufáme, že bude ještě dlouho dohlížet na radosti i strasti nás 
„domácích“ i návštěvníků obce.

(mm)

Patnáctý ročník populární běžecké akce Miřejovické půlení 
již pomalu klepe na dveře. Tentokrát se bude konat první 
srpnovou sobotu, tedy 5. srpna. Budete mít možnost poměřit 
své síly s dalšími místními i přespolními běžkyněmi a běžci, 
nebo alespoň přijít fandit a užít si krásnou akci s bohatým 
doprovodným programem.
Na start hlavního závodu – Miřejovického půlmaratonu – se stej-
ně jako každý rok chystá i několik běžkyň a běžců z naší obce. 
Loni jich závodilo třináct, včetně pěti žen. Nejrychlejším byl Da-
vid Prchal s časem 1.32:27. V kategorii ŽB bude obhajovat loňské 
vítězství Lucie Králová, která zaběhla povedený výkon 1.40:16  
a zvítězila o pět minut před druhou závodnicí.

Závod startuje v 10.00 hodin na hřišti v Miřejovicích a vede přes 
Nelahozeves, Veltrusy (parkem), Všestudy, Dušníky až do Dědibab 
a odsud podobnou trasou zase zpět. Na území Nelahozevsi běžci 
absolvují zhruba dva kilometry – první na začátku (od Miřejovic 
Zagarolskou ulicí k Miřejovickému mostu) a druhý, či vlastně spíš 
dvacátý, na cestě zpět.
Půlmaraton se běží ve třech mužských a dvou ženských katego-
riích. I letos se můžete těšit na loňskou novinku – štafetu! Šta-
feta je dvoučlenná, běží jeden muž a jedna žena v libovolném 
pořadí (nebo dvě ženy). Předání štafety proběhne na obrátce na 
9 436,5 m, časy se sčítají.
Startovné do 15. června činí 600 Kč, od 16. června do 24. července 
700 Kč, nebo později s přirážkou na místě. Dobrovolní dárci krve 
mají 20 % slevu. Registrace je možná na stránkách pořadatelského 
Maraton Klubu Miřejovice – www.mkmirejovice.cz. Štafetu nelze  
z organizačních důvodů registrovat v den závodu na místě, aby po-
řadatelé pro běžce zajistili dostatečnou přepravní kapacitu.
Výtěžek půlmaratonu poputuje Sportovnímu klubu vozíčkářů Praha.
Pokud se na 21,0975 kilometrů necítíte, je právě pro vás určen 
Lidový běh (sponzorovaný nelahozeveskou firmou IVAR). Start je 
zhruba deset minut po startu půlmaratonu opět na hřišti v Miřejo-
vicích, ale trasa je desetkrát kratší – měří tedy 2,10975 km. V praxi 
to znamená, že u miřejovické elektrárny se otočíte a poběžíte zpět 
do Miřejovic. Do závodu se registrujete až na místě. Můžete běžet 
se svými dětmi nebo i čtyřnohými miláčky.
Nebudete-li mít po absolvování půlmaratonu ještě dost, můžete 
zkusit Pivní půlmaraton. Při tomto klání běžci nemusí uběhnout 
21,0975 km, stačí pouze 1,0975 km a místo chybějících 20 km vypi-
je každý účastník dva půllitry desetistupňového piva. Tento závod 
se běží dvoukolově. Při prvním kole běžci po vyběhnutí vypijí jed-
no pivo a uběhnou 0,54875 km. Než se závodníci dostanou do cíle, 
musí si zopakovat ještě jedno pivo a jedno kolo.

Miřejovický půlmaraton byl zapsán do České knihy rekordů. Je 
držitelem rekordu „Nejvíce běžců půlmaratonu na počet obyva-
tel obce“. Hostující Miřejovice totiž mají jen necelých osm desítek 
stálých obyvatel. (zk)

Půljubilejní Miřejovické 
půlení letos 5. srpna
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SAUON funguje už rok a půl
Příspěvková organizace Správa a údržba obce Nelahozeves (SAUON) funguje přes 
rok a půl. V současné době má čtrnáct zaměstnanců a využívá celkem sedm vozidel. 
Zaměstnanci SAUON

Mohlo by se hodit
Web: sauon.cz
Telefon: 602 357 068
Úřední hodiny: 
pondělí a středa 8–11 a 12–17 hodin
E-mail: sprava.udrzba@nelahozeves.cz

Chod celé příspěvkové organizace zaštiťuje její ředitel Radomír Rymel. Asistentka Jana Hruš-
ková zpracovává agendu ředitele, připravuje podklady pro fakturantku SAUON Terezu Hojsá-
kovou a pro účetní firmu. Fakturantka zpracovává došlé faktury a zajišťuje platby za kanalizaci.

Správkyní budov je Alena Dolejšová. „Správa budov zajišťuje údržbu a opravy obecního ma-
jetku, připravuje smlouvy pro nájemníky, zajišťuje revize, odečty, stará se opravy a kontroly 
kanalizace,” uvádí Radomír Rymel.

Pět zaměstnanců se věnuje péči o vzhled a údržbu veřejných prostranství obce a další 
dva zaměstnanci zajišťují opravy kanalizace, veřejné osvětlení, zpracování dřeva a obsluhu 
mechanizace. Vedoucím technických služeb je bývalý člen zastupitelstva František Šimek. 
Pod SAUON spadá i Infocentrum Nelahozeves, kde pracují tři zaměstnanci. Infocentrum 
vede Helena Kubicová.
Podle Radomíra Rymela bude SAUON na léto přijímat brigádníky, ale pouze starší 18 let.

Patroni:

Nová Ves

Nelahozeves

Veltrusy

Vojkovice

Všestudy

Patroni:

Nová Ves

Nelahozeves

Veltrusy

Vojkovice

Všestudy

Nová Ves

Nelahozeves

Vojkovice

Všestudy

Veltrusy

2023

XV. MIŘEJOVICKÝ
 půlmaraton
novinka Smíšená štafeta muž a žena
  O putovní pohár MUDr. Pavla Kantorka
 Miřejovický půlmaraton byl zapsán do České knihy rekordů.
 Je držitelem rekordu “Nejvíce běžců půlmaratonu na počet obyvatel obce”. 

XV.  PIVNÍ  
 půlmaraton 
XV. IVAR CS lidový běh                               
 Bohatý doprovodný program 
 Více informací na stránkách:

 www.mkmirejovice.cz 
 nebo na telefonu +420 723 008 921

Pod záštitou
MUDr. Pavla 
KANTORKA
maratonské legendy

Patronem je
Miřejovický půlmaraton

Podporujeme 
Sportovní klub vozíčkářů Praha

Čestný partner:              

Partneři:

Hlavní mediální partneři: Techničtí partneři: 

            

Mediální partneři:

 Technické zajištění: 
  

Sobota  5. 8. 2023 
od 10:00 hod. v Miřejovicích

Sběrný dvůr je v současné době otevřen každou sobotu od 8 do 12 ho-
din. „Hodiny zatím rozšířit neplánujeme. Je ale možné přijít po domluvě 
i v pracovní době SAUON. Po rekonstrukci sběrného dvora bude pro-
vozní doba rozšířena,” upřesnil Radomír Rymel.

Vozový park SAUON
Zaměstnanci SAUON v současné době využívají osm různých vozidel. 
Každé z nich má rozličné využití.
Kromě osobního automobilu je jedním z vozů valníková sklápěcí 
dodávka, která slouží k úklidu obce, svozu popelnic, svozu materiálu 
atd. Ke stejnému účelu slouží i malé elektrické komunální vozidlo od 

českého výrobce, které je nejnovějším přírůstkem ve vozovém parku 
SAUON. Podle ředitele Radomíra Rymela se budou používat obě vo-
zidla nezávisle na sobě v různých částech obce. Nové vozidlo, které 
vyrobila česká firma TPC industry, stálo 1,6 milionu Kč. Obec na jeho 
pořízení získala dotaci ve výši cca 670 tisíc Kč.
Dále SAUON disponuje dvěma traktory. „Větší traktor slouží k tahá-
ní kontejnerového vleku, dále k zimní údržbě, štěpkování a k drob-
ným terénním úpravám. Menší traktor používáme k zimní údržbě, 
tahání valníkového přívěsu, ke kropení komunikací a k sečení,” říká 
Radomír Rymel.
Pro přepravu nejrůznějšího materiálu včetně fekální nástavby se pou-
žívá kontejnerový vlek. Do vozového parku SAUON patří také zameta-
cí vůz, který slouží k úklidu obecních komunikací a chodníků. Skříňo-
vá dodávka zaměstnancům slouží k opravám kanalizace, veřejného 
osvětlení, oprav pro správu budov a přepravě materiálu.
Organizace hospodaří s rozpočtem 16 milionů korun. Mírná většina 
výdajů jde na mzdy, dalším významným výdajem je spotřeba materiá-
lu a energií. Chod SAUON je financován zejména z obecního rozpočtu.

(sb)

O co se SAUON momentálně stará?
Agenda příspěvkové organizace obce během její existence 
značně rozrostla. 

Dnes má na SAUON na starosti zejména:
 • péči o čistotu veřejného prostranství,
 • správu a údržbu místních komunikací,
 • údržbu a obnovu dopravních značení místních komunikací,
 • zajištění čištění uličních vpustí,
 • údržbu a obnovu zeleně,
 • provozování hřbitova,
 • provoz a údržbu veřejného osvětlení,
 • opravu a údržbu bytového a nebytového fondu obce,
 • opravu a údržbu obecního mobiliáře,
 • údržbu a opravy dětských hřišť a sportovišť,
 • provozování sběrného dvora,
 • odstraňování černých skládek,
 • opravu a údržbu tlakové kanalizace,
 • vydávání popelnic na tříděný odpad (tuto službu již tedy 

nezajišťuje obecní úřad),
 • provozování Infocentra Nelahozeves,
 • odtah vozidel.



12

kv
ět

en
 –

 če
rv

en
 2

02
3

12

kv
ět

en
 –

 če
rv

en
 2

02
3

Dynamo má vizi generální 
rekonstrukce areálu

Sportovní klub TJ Dynamo Nelahozeves si 
nechal s finanční podporou obce Nelaho-
zeves zhotovit studii modernizace a rozší-
ření sportovního areálu. Současná budova 
tělocvičny je ve špatném technickém stavu, 
nesplňuje současné bezpečnostní a hygienic-
ké standardy a nemá dostatečnou kapacitu. 
Současně trpí nadměrnou vlhkostí, její provoz 
je energeticky velmi náročný a v posledních 
letech se přidaly i dílčí potíže se statikou.
Modernizací a rozšířením budovy by sportov-
ci získali nové reprezentativní a multifunkční 
prostory. Hrubý odhad nákladů modernizace 
činí 85 milionů korun. Podle starosty Jakuba 
Bryndy (Pro Nelahozeves) jde ale zatím jen  
o vizi s dlouhodobým výhledem.
Vizualizaci možné budoucí podoby areálu  
z pera architekta Jiřího Vaníčka představil na 
dubnovém zasedání zastupitelstva předseda 
tělovýchovné jednoty Tomáš Čapek společně 
s členkou výboru klubu Miroslavou Pantůč-
kovou. Zasedání se z tohoto důvodu mimo-
řádně konalo přímo v sále Dynama. Místní 
obyvatelé projevili o prezentaci velký zájem, 
sál byl zcela zaplněn.
Právě kapacita současného sálu Dynama je 
jedním z jeho hlavních problémů. Podle To-
máše Čapka klub za současné situace nemů-
že přijímat další děti. Velký zájem je zejména 
o stolní tenis, který je prostorově náročný  
a oddíl naráží na prostorové limity i při po-
řádání soutěží a turnajů. Studie rozšíření tak 
počítá s rozšířením areálu o novou dvou-
podlažní budovu, která by byla propojena 
se současnou tělocvičnou. Kapacitní rozšíře-
ní by klubu umožnilo i zřídit či obnovit další 
sportovní oddíly a aktivity, například volejbal, 
nohejbal, basketbal či badminton. Do nové-
ho křídla jsou navrženy i další menší sály, na-
příklad zrcadlový sál nebo posilovna. Zvenku 
budovy by mohla být umístěna lezecká stěna.

V rámci projektu by bylo kompletně zrekon-
struováno i zázemí pro fotbalisty. Kabiny, spr-
chy a další zařízení jsou již ve značně zasta-
ralém stavu. Součástí výstavby má být i nová 
zastřešená tribuna a byt správce.
Dynamo by podle Tomáše Čapka chtělo ob-
novit i téměř zaniklou tradici divadelní čin-
nosti. Za tímto účelem je současná tělocvična 
navržena tak, aby mohla být provozována 
jako divadelní sál.
Na tak rozsáhlou investici pochopitelně Dy-
namo nemá peníze, rekonstrukci by musela 
financovat obec. Podle místostarosty Zdeň-
ka Schneidera (Pro Nelahozeves) je reálný 
termín realizace do roku 2030. Obec má sice  
k dispozici potřebné finanční prostředky, po-
dle místostarosty je ale nezbytné zajistit část 
financování z dotace.
Podle Miroslavy Pantůčkové lze uvažovat  
i o převodu celého areálu do vlastnictví obce, 
pokud by to mělo zvýšit šanci na získání do-
tace. O stejném kroku nyní s obcí jedná fot-
balový klub TJ PTZ Viktorie, kde se rovněž při-
pravuje generální rekonstrukce budovy.
Projekt na zasedání podpořil zastupitel Petr 
Richtrmoc (Pro Nelahozeves), který sám pů-
sobí v oddílu dětské kopané. Podle Petra 

Richtrmoce má podobné areály mnoho obcí 
v republice. „Modernější sportoviště si naše 
obec zaslouží,“ konstatoval zastupitel.
Jedním z diskutovaných témat byly rovněž 
parkovací plochy. V samotném areálu se pro-
jektantovi podařilo najít prostor pro parko-
vání pouhých deseti vozidel. Další parkovací 
plochy by musely vzniknout na druhé straně 
trati u nádraží. Podle starosty Jakuba Bryndy 
je třeba i z tohoto důvodu řešit projekt v šir-
ším kontextu i ve vztahu k dalšímu rozvoji lo-
kality podél Nádražní ulice, kde územní plán 
počítá s novou výstavbou včetně nové budo-
vy základní školy. Podle starosty by pak nový 
víceúčelový areál na Dynamu mohl sloužit  
i pro potřeby školy. O její výstavbě ale zatím 
není rozhodnuto, v současné době vedení 
obce preferuje rozšíření kapacity stávající bu-
dovy školy ve Školní ulici.
TJ Dynamo Nelahozeves má v současné 
době přibližně 300 členů a je tak zdaleka 
největším spolkem působícím na území 
obce. V rámci tělovýchovné jednoty působí 
fotbalový oddíl, oddíl zdravotního cvičení  
a cvičení rodičů s dětmi, oddíl stolního teni-
su a oddíl sebeobrany.

(mm)

Vizualizace možné budoucí podoby areálu při pohledu 
z ulice Pod Strání a od fotbalového hřiště.

Prezentace projektu vzbudila velký 
zájem místních obyvatel
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Ve druhé polovině června by měla být obnovena výstavba chodníku v le-
šanské ulici V Úvoze. Obec již má v rukou dosud chybějící stavební povole-
ní, nyní se čeká jen na uplynutí lhůt pro odvolání účastníků. 
Chodník je zatím položen jen v malé části své plánované délky. Obec vý-
stavbu zahájila letos v únoru bez stavebního povolení, stavbu později 
zarazil kralupský stavební úřad. Starosta Jakub Brynda (Pro Nelahozeves) 
situaci označil za nedorozumění. Vzniklou chybu považuje v kontextu celé 
stavby za bagatelní. „Jedná se o velmi komplikovaný projekt. Celá stavba 
se skládá z šesti na sebe navazujících projektů. Ke každému z nich máme 
samostatnou projektovou dokumentaci a samostatný povolovací proces. 
Zkoordinovat tyto projekty, aby na sebe přesně navazovaly, je velice obtíž-
né,“ konstatoval Jakub Brynda.
Stavbu chodníku provádí firma Stavitelství Řehoř, cena činí 5,2 milionů 
korun. Po obnovení prací bude v ulici znovu zavedena kyvadlová doprava 
řízená semafory, úsek s omezením by ale měl být vždy posouván jen na 
místo, kde budou aktuálně probíhat práce. Na výstavbu chodníku v ulici 
pak naváže kompletní rekonstrukce pěší cesty propojující Lešany s vnitřní 
Nelahozevsí. Na tuto část již byla vypsána veřejná zakázka, lhůta pro podání 
nabídek uplynula 13. června (po uzávěrce zpravodaje). Stavba by měla být 
zahájena v průběhu července a trvat by měla zhruba půl roku. Součástí vý-
stavby cesty o délce 300 metrů je i nové veřejné osvětlení. Předpokládaná 
cena zakázky je 13 milionů korun.
Celé stavbě předcházela výstavba dešťové kanalizace v ulici a retenč-
ní nádrže v Kralupské ulici, jakož i vybudování autobusových zastávek  
u Dolního resortu. V průběhu května obec na zastávky nechala nainstalo-
vat přístřešky, někteří obyvatelé ale v reakci na Facebooku poukazovali na 
nedostatečnou velikost přístřešku na zastávce ve směru do Lešan, která ne-
bude čekající cestující chránit před případným deštěm. Podle místostarosty 
Zdeňka Schneidera (Pro Nelahozeves) ale rozměry chodníku v tomto místě 
vybudování většího přístřešku neumožňují, navíc jde vzhledem k místním 
poměrům v daném směru o výstupní zastávku, takže přístřešek má podle 
místostarosty spíše estetický než funkční charakter. Na straně směrem do 
Kralup nad Vltavou je místa více a přístřešek je zde tedy větší. (Podobně 
malý přístřešek byl instalován i u prodejny potravin v Kralupské ulici. Zde 
byla důvodem snaha ponechat prostor pro umístění Alzaboxu, který nako-
nec ale bude stát jinde. Přístřešek bude nahrazen větším, ten stávající bude 
přemístěn na zastávku Lešany, rozcestí.)
Na zprovoznění zastávek si ale obyvatelé obce budou muset ještě počkat až 
do příštího roku. Nové autobusové zastávky totiž nejsou zatím zkolaudová-
ny. Podmínkou kolaudace je zakreslení vodorovného dopravního značení  
a tomu musí předcházet takzvaná „homogenizace“ ulice, čímž se rozumí po-
ložení nového jednotného asfaltového povrchu po celé délce ulice V Úvoze. 
Na tuto fázi obec bude usilovat o získání dotace od Středočeského kraje.
Zároveň je třeba schválit změnu licence autobusové linky 617 a poté nové 
zastávky zapsat do celostátního informačního systému o jízdních řádech, 
což podle zastupitele Tomáše Robka (Pro Nelahozeves) může trvat v součtu 
i čtyři měsíce. (mm)

Stavba chodníku v Lešanech 
bude pokračovat v červnu

Její taneční skupina 
se jmenuje Move-
ment Factory. Sáře 
bude letos 10 let,  
s moderním tancem 
začínala v kralup-
ské taneční skupině 
Naděje, kde strávila 
čtyři roky.
Ve volných chví-
lích si doma, čímž 
máme na mysli naši 
obec, konkrétně 
část Lešany, stále 
tančila a na konci 
minulé sezóny se  

s nadějí účastnila soutěží v hobby lize. S obdivem ale poku-
kovala po lize nejvyšší – extralize, kde ji s rodinou zaujalo 
hlavně pražské uskupení Movement Factory. Sára nevá-
hala a na konci roku zkusila své štěstí v náboru do tohoto 
uskupení. K velkému překvapení přišla zpráva, že byla Sára 
vybrána do elitního týmu Movement Factory v dětské ka-
tegorii. Rodiče, Simona a Petr, začali tedy Sáru odvážet do 
Prahy třikrát týdně na tréninky.
Nový taneční rok začal hned rychlým nacvičením cho-
reografie pro zahajovací ceremoniál charitativního běhu 
Terezy Maxové „Teribear“, poté se pomalu začaly utvářet 
soutěžní choreografie pro letošní sezónu. Taneční skupi-
na spolu se Sárou nakonec vybojovala titul mistrů České 
republiky v dětské kategorii v nejvyšší extralize (soutěž 
Taneční skupina roku) a z mistrovství světa v chorvatské 
Poreči si s velkou slávou přivezli titul mistrů světa v součas-
ném tanci v dětské kategorii. Pro Sáru byla už účast na mis-
trovství světa se všemi ceremoniemi, vlajkovým průvodem, 
hymnou a dalšími rituály nezapomenutelným zážitkem,  
a přivézt si titul mistryně světa její zážitek mnohokrát 
umocnil. Sára je velmi nadaná a talentovaná dívka, která 
má před sebou skvělou budoucnost. Ještě o ní uslyšíme.

Sáry motto je: „Můžeš být tím, kým chceš být, musíš jen 
chtít a za cílem jít.“

(zk)

Sára Vyoralová, mistryně 
světa v moderním tanci
Dobře si zapamatujte jméno Sára Vyoralová – čerstvá 
mistryně České republiky. A aby toho nebylo málo, 
Sára se letos stala i mistryní světa v současném tanci  
v dětské kategorii.
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V květnu se u nás rozběhl ukrajinsko-český projekt Jedno slunce – 
Одне сонце, který vznikl za podpory Nadace Via, Kooperativy a Se-
znamu.cz. Potrvá až do konce února příštího roku a my bychom vám 
jej rádi představili.
Autoři projektu si všímají, že lidé z Ukrajiny u nás většinou nevyu-
žívají plně své vzdělání, své dovednosti, své nadání. Jejich obraz ve 
společnosti je proto poněkud zkreslený a mezi lidmi tak vznikají růz-
né předsudky a bariéry, které brání jejich integraci do společnosti. 
Cílem projektu je tento trend zvrátit a naopak ukázat bohatý po-
tenciál ukrajinských občanů a jejich přínos, a tím zlepšit jejich obraz  
v české společnosti.
Projekt zapojuje lidi z Ukrajiny do komunitních aktivit v Nelahozevsi, 
kde mohou využít a nabídnout své dovednosti a talent ostatním. 
Mohou nabídnout třeba nějaký workshop, kurz, přednášku nebo 
mohou pomoci připravit aktivity pro děti. Např. paní Olena Kasian je 
velmi kreativní, má silné estetické cítění a umí nádherně aranžovat 
zákusky pro catering. Připravila si pro nás proto spolu s rodinou vel-
mi úspěšný workshop zdobení koblížků na Koblížkovém odpoledni, 
které se konalo 21. května v infocentru. Na téže akci nám zpívala 
velmi talentovaná dívka Daria Korotkikh – měla jen 9 let a nadchla 
všechny kolem. Moc děkujeme! Ale projekt teprve začíná. V plánu 
máme letní akci pro děti se stanováním, další odpoledne s dílnami 
pro rodiny, divadelní pohádku, nějaké vzdělávací akce apod. Sami 
jsme zvědaví, jaké talenty mezi ukrajinskými občany odhalíme. Jiný-
mi slovy – ještě o nás uslyšíte.
Projekt nám dává také příležitost spolu mluvit. Mluvit o našich život-
ních zkušenostech spojených s příchodem Ukrajinců do Čech, o kul-
turním šoku, o pozitivních zkušenostech i občasném nedorozumění. 
Občas se tomu zasmějeme, občas si řekneme, že jsme rádi, že už 
máme něco za sebou. Nebo si třeba poděkujeme. Jedno velké děkuji 
zaznělo na Koblížkovém odpoledni, kde jsme projekt představovali. 
Paní Yuliia Chernobai (koordinátorka projektu) zde poděkovala za 
pomoc a vstřícnost občanům Nelahozevsi, které se její rodině a li-
dem z Ukrajiny dostalo. A bylo to poděkování velmi srdečné.
Projekt chce ale otevřít i některá citlivá témata, protože žít v cizí zemi 
je prostě někdy složité. Proto nabízí diskuse s psychologem a rádi 
bychom zařadili i několik osvětových aktivit, které upozorní na ně-

které mýty a předsudky vůči Ukrajincům. Doufáme, že nám, českým 
občanům, pomohou lépe pochopit situaci lidí z Ukrajiny.
Nakonec jedna praktická aktivita – lidem někdy nemusí pomáhat jen 
peníze, ale například dobře sdílené informace. Třeba když se setkají 
dva odborníci ze stejné profese – Čech a Ukrajinec – a vzájemně si 
vysvětlí, jak funguje profesní praxe v Čechách. Odborník z Ukrajiny 
má tak větší šance, že své odborné znalosti využije na našem pracov-
ním trhu, kde máme většinou odborníků nedostatek.
Pokud vás projekt zaujal, můžete sledovat naše aktivity na Face-
booku ve skupině Jedno slunce. A nebo přijměte pozvání na někte-
rou z akcí, které pro vás připravíme. Poznáte nás podle našeho loga. 
Těšíme se na společné setkání.

Petra Wandrolová
koordinátorka projektu

Projekt Jedno slunce – Одне сонце

Nelahozeves si připomněla 
konec druhé světové války
Jako každoročně uctila obec památku obětí druhé světové války. Vedení 
obce v čele se starostou Jakubem Bryndou (Pro Nelahozeves) položili  
8. května květiny u památníku Václava Jírového, někdejšího předse-
dy fotbalového klubu Viktorie Nelahozeves a náčelníka Sokola Ne-
lahozeves. Malý památník se nachází v lese nad nelahozeveskými 
tunely a připomíná útok na německý obrněný vlak, který nelahoze-
veští občané podnikli přímo v den konce války, 8. května 1945. Vác-
lav Jírový při útoku zahynul, bylo mu 31 let.
Další obětí útoku byl pětatřicetiletý Miloslav Růžička z Lešan, který je 
pochován na místním hřbitově. Hrob nechala obec opravit v loňském 
roce, rekonstrukci provedli Otto Vlasák a Roman Kozelka.
Miloslava Růžičku připomíná rovněž památník obětem světových válek 
pod návsí v Lešanech, který nechala obec zrenovovat před čtyřmi lety.
Památku výročí osvobození od německé okupace si připomněli rov-
něž členové místní organizace KSČM, kteří položili květiny u pamět-
ní desky pod zámkem a u hrobů vojáků Rudé armády na místním 
hřbitově. Vzpomínkové akce se zúčastnili Lubomír Pavlíček, Květuše 
Dittrichová a Helena Duláková.

Pamětní desku pod zámkem má 
vedení obce v úmyslu nechat  
v blízké době zrenovovat. Ne-
dávno byla dokončena renova-
ce pamětní desky připomínající 
oběti první světové války, která 
se nachází na stejném místě. Re-
novaci pamětní desky provedl 
restaurátor Pavel Kytka.

(mm)
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Klub seniorů na koních 

V květnu tohoto roku se nám poštěstilo několikrát se poko-
chat úžasnými, ušlechtilými zvířaty, jako jsou koně.
10. května jsme se rozjeli na Císařský ostrov a zúčastnili se 
výcviku policejních koní. Po zajímavém povídání s ukázkami 
jsme je mohli vlastnoručně nakrmit mrkví a jablky. Na zpáteč-
ní cestě jsme prošli Stromovkou a neodpustili si občerstvení.
25. května jsme stihli dvě historická místa chovu koní.
Prohlídku jsme začali v Kladrubech nad Labem. Byla nám uká-
zána vzácná plemena koní, která si pořizují zejména královské 
rodiny v cizině.

Potěšila nás i velká sbírka 
úžasných kočárů a dalších ar-
tefaktů. Některé byly použity 
v pohádkách, jako je napří-
klad „Tři oříšky pro Popelku“.
Oproti tomu ve Slatiňanech 
chovají starokladrubské vra-
níky, kde na chovné stanici 
má největší zásluhu lipický 
hřebec. Pohled na ohradu  
s hříbaty, která sála mléko 
nebo skotačila kolem matky, 
byl opravdu nádherný. Tito 
koně jsou vhodní pro policejní 
výcvik, používají se k léčebným 
účelům (hipoterapie aj.).
Naše průvodkyně se přiznaly  
k tomu, že nemají rády do-
stihy, kde dochází k poranění 
těchto nádherných koní, což 
si určitě nikdo z nás nepřeje.

Eva Vintrová

Beseda o včelařství 

komerční  inzerce    

Realitní okénko Ing. Romany Hánkové
              Na chatu k moři

Potřebujete prodat či  
pronajmout nemovitost?

Kupujete nemovitost?

Odpovídá čím dál více lidí, když se jich zeptáte, kam pojedou na dovolenou. 
Milionáři? Ale ne. Nemovitosti u moře jsou dostupné téměř pro každého.

Češi ve velkém skupují nemovitosti u moře, nejčastěji v Bulharsku. Co byste měli 
vědět a s čím počítat, pokud se rozhodnete koupit dům nebo apartmán u moře?

CENY APARTMÁNŮ: jsou nyní velmi nízké a stále rostou. Jedná se tedy  
i o velmi výhodnou investici. Apartmány u moře můžete koupit již od 300 000 Kč. 
 Cena záleží na velikosti, na poloze a na mnoha dalších okolnostech. A dají se 
koupit i na splátky.

PRO SEBE NEBO NA PRONÁJEM: Je velmi příjemné přijet „do svého“. Ale takový 
apartmán vám nevydělává. Mnoho klientů si proto kupuje apartmány dva. Jeden 
pro sebe, druhý na pronájem s tím, že tento mu vydělá na oba apartmány.

ÚDRŽBA, ÚKLID, PROVOZNÍ NÁKLADY: nemáte-li možnost si toto zajišťo-
vat sami, je lépe si koupit apartmán v rekreačním areálu. Nejenže jsou tyto 
areály nádherně udržované, ale najdete tam bazény, fitness centra, obchody, 
dětská hřiště, restaurace a hlavně recepci, která vám zajistí kompletní servis 
apartmánu, včetně údržby, úklidu a předání klíčů. Něco to stojí – měsíční ná-
klady, včetně elektřiny, vody a údržby jsou od 1 500 Kč/měsíc, podle vytíže-
nosti a velikosti apartmánu.

Chcete vědět víc? Podívejte se na naše stránky www.bytydomypozemky.cz
Vaše 

Ing. Romana Hánková

Zavolejte mi, 
společně připravíme odhad optimální ceny vaší 
nemovitosti a domluvíme další postup.

Zavolejte mi, 
pomohu vám s financováním a poradím, 
na co si při koupi dát pozor.

Chcete se jen poradit?
Zavolejte mi, 
domluvíme si schůzku a vše probereme.

Ing. Romana Hánková 
tel: 723 133 724
e-mail: info@bytydomypozemky.cz 
www.bytydomypozemky.czZLEPŠUJEME TRH S NEMOVITOSTMI. NADSTANDARDNÍ SLUŽBY JSOU V ZÁKLADNÍM 

BALÍČKU. UHRADÍME ZA VÁS I VŠECHNY POPLATKY, NEMUSÍTE SE O NIC STARAT. 
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Lešanské čarodějnice 
letos opět se stezkou pro děti

Od 16 do 18 hodin byla pro děti připravena čarodějnická stezka v pří-
jemném prostředí Višňovky, kde si děti mohly vyzkoušet nejrůznější 
úkoly a aktivity – házení bramborou a cibulí do kotlíku s čarodějem 
Išamem, slalom na koštěti s čarodějkou Zafrinou, pavoučí stezku  
u čarodějky Luciferdy, míchání a ochutnávku lektvarů s čarodějkou 
Ganymedou a pomocnicí Micimutr, hledání v kouzelném kotlíku s ča-
rodějkou Morganou, poznávání rostlin s čarodějem Blašníkem a čaro-
dějkou Belladonou či čarodějnický fotoateliér s malováním na obličej  
s čarodějkami Zlababou a Petronelou a malými pomocnicemi Dorotkou 
a Ninou-Hermionou. V dílničce u čarodějky Zuzuldy se děti podílely na 
stavbě, oblékání a zkrášlování čarodějnice, která byla následně obřadně 
spálena na velké hranici. 
Při absolvování stezky děti sbíraly razítka na kartičku, kterou vlastnoruč-
ně ilustrovala a vymyslela čarodějka Zlababa (Terezka Krsová). Z druhé 
strany kartičky byla navíc připravena poznávačka jedovatých rostlin s ná-
povědou přímo v sadu. S vyplněnou kartičkou nakonec běžely děti k ča-
rodějovi Dobrodějovi a Ušoplešounovi, kteří ji zodpovědně zkontrolovali 
a dali dětem zaslouženou sladkou odměnu. 
Děti s nejlepšími maskami byly navíc oceněny večer před zapálením 
hranice. Bylo těžké vybírat nejlepší kostýmy, protože většina dětí při-
cházela už z domova překrásně vyzdobená a některé děti si dokonce 
vzaly i kouzelnické hůlky, které si zde vyrobily loni. Kromě malých čaro-
dějnic a čarodějů přišli do sadu i kovbojové, kočičky, vlci a víly.

Pálení čarodějnic nad Višňovkou má v Lešanech již dlouhou tradici. 
Spolek Lešanský sad nad touto akcí převzal záštitu letos podruhé. 
Podle ohlasů organizačního týmu a návštěvníků hodnotíme akci jako 
velmi úspěšnou a příjemnou.

Čarodějnice pořádali také hasiči a Spolek Rybníčky
Hned dvě vatry vzplály na čarodějnicích „Na 
skále“ v sousedství zámku Nelahozeves. Pálení 
čarodějnic tu i v letošním roce připravili nela-
hozeveští hasiči ve spolupráci se zámkem. 
O hasičské čarodějnice byl zájem. „Tato akce 
je více a více oblíbenější, o tom nás přesvěd-
čil počet občanů, kteří se přišli podívat,“ řekl 
zástupce místních hasičů Petr Richtrmoc. 
Na akci byla k vidění spousta masek čaroděj-
nic i čarodějů. Vypilo a snědlo se téměř vše. 
„Akci za nás jako pořadatele bereme jako 
podařenou. Velkým plusem bylo samo sa-
mozřejmě i krásné počasí,“ shrnul Petr Richtr-
moc s tím, že velké díky patří všem hasičům, 
kteří akci organizovali.

Po celou dobu akce skvěle fungoval stánek s občerstvením a milou 
obsluhou, kde si lidé mohli zakoupit nejrůznější nápoje i buřty na 
oheň. Osvědčilo se používání vratných kelímků či vlastních sklenic. 
Tím se podstatně minimalizoval odpad. Je namístě také poděkovat 
všem, kteří se na akci jakkoliv podíleli. Je nutné vyzdvihnout práci 
dobrovolníků, kteří se o Višňovku pravidelně a obětavě starají a vy-
tvářejí tak prostor, kde se taková akce může konat.
Máme radost, když slyšíme nebo čteme pozitivní reakce od ná-
vštěvníků, to nás motivuje dělat tyto akce znovu a lépe. Již teď 
přemýšlíme o čarodějnické stezce 2024.

Petra Tajčová

Sešlost spojenou s opékáním buřtů 30. dub-
na uspořádal také Spolek Rybníčky v pro-
storách budoucí komunitní zahrady a stáva-
jících vodních prvků v ulici Pod Strání. Akce 
byla oproti lešanským a hasičským čaroděj-
nicím velmi komorní. Vystřídala se tu cca 
dvacítka lidí a nesla se v přátelském duchu.

(sb)
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Pohádkový les 
byl opět plný dětí

Vydařené počasí přilákalo velké množství dětí i do-
spělých. V lese děti přivítal Krteček se zahradníkem,  
u vodníků si mohly ulovit zlatou rybku, bába z perníkové 
chaloupky jim nechala uloupnout perníček, Sněhurka  
s trpaslíky vyzkoušela jejich přesný hod na cíl a zároveň 
i znalost angličtiny, u broučků předvedly své malířské 
nadání, indiáni je převedli po laně přes propast, úkol  
u pirátů byl náročný na soustředění, u hasičů na děti če-
kalo vodní dělo, Rumcajs s Mankou prověřili šikovnost 
při zatloukání hřebíků, u Šmoulů si skok v pytli s dětmi 
připomněli i někteří rodiče, lišky měly připravené lyže  
a na závěr čekali Křemílek a Vochomůrka s občerstvením. 
Na každém stanovišti si děti vysloužily lákavou odměnu. 
Věříme, že si všichni společné odpoledne příjemně 
užili a již nyní se těšíme na příští rok. Zároveň bychom 
chtěli poděkovat všem účinkujícím za jejich výborný 
herecký výkon.

za TJ Dynamo
Mirka Pantůčková

V neděli 4. června se v rámci oslav Dne dětí konala 
již tradiční Cesta pohádkovým lesem, kterou pořá-
dala TJ Dynamo Nelahozeves ve spolupráci s míst-
ním Sborem dobrovolných hasičů.

K
rá

tk
é 
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V horní části Školní ulice byl položen svrchní asfaltový povrch, 
jde o finální část výstavby kanalizace v této části obce.

Obec v průběhu května provedla dílčí opravy asfaltových povrchů 
v ulici Pod Strání.

Stanoviště tříděného 
odpadu v Dolním resortu je 
od května opatřeno ohra-
zením. Podobných úprav se 
postupně dočkají i další sta-
noviště v obci.

Termín veřejného projednání regulačního plánu centra, vize centra obce 
a studie Lešan zatím není znám. Podle dřívějších vyjádření vedení obce mělo 
projednání proběhnout v průběhu června, termín však závisí na dohodě s pořizo-
vatelem regulačního plánu, kterým je Městský úřad Kralupy nad Vltavou. Přesný 
termín bude obyvatelům obce včas oznámen.

Na Lešanském kopci ved-
le Dolního resortu obec vybu-
dovala ohniště s posezením. 
Další drobný rozvoj lokality 
bude následovat, podrob-
nosti přineseme v některém  
z příštích čísel zpravodaje.

V neděli 18. června proběhne v obci mobilní pro-
dej slepiček. Slepičky je nutné dopředu objednat na  
tel. 601 576 270, 728 605 840 (Drůbež Červený Hrádek).
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Pěvci z Období sboru  
si užili nabitou  
jarní sezónu

Období sboru vystoupilo 1. dubna na největších 
světových tvrdovaječnických slavnostech ve Vel-
varech, kde doplnilo bohatý kulturní program. 
Naštěstí místo vajec létala vzduchem slova chvály 
a sbor se těší, že si ve Velvarech ještě zazpívá.
V pondělí 1. května se Období sboru postaralo 
o hudební doprovod při zasazení stromu lásky 
v Nelahozevsi. Akce se zúčastnili zástupci obce 
Nelahozeves, zaměstnanci infocentra a paní 
Lenka Kryštofová, která je srdcem celého pro-
jektu. Myšlenka na zasazení stromu lásky vznikla  
z velkého smutku po ztrátě milovaného manžela. 
Stromy lásky jsou určeny pro všechny, kteří milují 
nebo milovali. Období sboru proto vybralo něko-
lik lidových písní o lásce.
V neděli 14. května se v kostele Narození sv. Jana 
Křtitele v Zeměchách konal benefiční koncert 
dvou sborů – Euphonie (pod vedením Pavly Kši-
cové) a Období sboru. Náš sbor přednesl lidové 
písně z různých koutů Evropy a několik skladeb 
Antonína Dvořáka. Oba sbory potom společně 
zazpívaly dvě duchovní skladby (Anima Christi  
a Pane di vita nuova). Akci organizoval spolek 
Hudba staví chrámy, který vybírá peníze na zá-
chranu kostela právě díky pořádání koncertů.
V sobotu 20. května vystoupilo Období sboru  
u příležitosti požehnání zvonů v dřevěné zvoni-
ci ve Vepřku za účasti biskupa Václava Malého  
a P. Františka Masaříka. Sbor podpořil slavnostní 
atmosféru této významné akce výběrem několika 
lidových a duchovních písní, přičemž začal tema-
ticky skladbou Už z hor zní zvon.
V pátek 2. června se konal již patnáctý ročník ce-
lorepublikové kulturně-duchovní akce s názvem 
Noc kostelů. Letos bylo přihlášeno 1 806 kostelů 
a modliteben z celé České republiky, z toho šest 
v rámci kralupské farnosti. Období sboru vystou-
pilo postupně v kostele Narození Panny Marie 
ve Vepřku, v kostele sv. Ondřeje v Nelahozevsi,  
v kostele Narození sv. Jana Křtitele ve Veltrusích 
a na závěr v kostele Nanebevzetí Panny Marie  
a sv. Václava v Kralupech nad Vltavou a před-
neslo repertoár složený ze skladeb Antonína 
Dvořáka a jeho současníka a přítele Leoše Janáč-
ka. Na klavír a varhany hrál Vojta Hrňák. Náš sbor 
se této akce účastnil již potřetí.
Následující den, v sobotu 3. června, jelo Období 
sboru spolu s představiteli obce Nelahozeves do 

Památníku Antonína Dvořáka ve Vysoké u Pří-
bramě, kde vystoupilo v rámci Festivalu muzej-
ních nocí. Na místě, kam Antonín Dvořák jezdíval 
s rodinou na prázdniny, sbor zpíval právě jeho 
skladby a také dvě skladby Leoše Janáčka. Zpí-
valo se před muzeem u hrušně, kterou loni spo-
lečně zasadili zástupci obcí Nelahozeves a Vysoká  
u Příbramě spolu s hejtmankou Středočeského 
kraje a ředitelem Památníku Antonína Dvořáka – 
za zpěvu Období sboru. Sbor potom ještě neofici-
álně zpíval i v lese u nedalekého Rusalčina jezírka 
v překrásných přírodních kulisách.
Období sboru bude před prázdninami koncerto-
vat ještě na Svatojánské Višňovce, a to v sobotu 
24. června od 19 hodin. Můžete se těšit na to nej-
lepší, co sbor za čtyři roky své existence nacvičil.
V létě se pojede Období sboru soustředit na ně-
kolik dnů do křivoklátských lesů, kde bude pilo-
vat formu na Dvořákovu Nelahozeves, která se 
uskuteční v neděli 10. září.
Děkujeme všem příznivcům za podporu a těšíme 
se na další společné hudební zážitky.

Petra Tajčová
Foto: Josef Kebrle

Sotva si sboristé uklidili vánoční noty, začali s nácvikem 
dalších skladeb Antonína Dvořáka i nových lidových pís-
ní. Důkladná příprava  se  vyplatila a sbor vystoupil bě-
hem jara celkem devětkrát. Nejvíce intenzitní byl víkend  
s Nocí kostelů a Muzejní nocí, kdy pěvci Období sboru 
koncertovali na pěti místech během 24 hodin. Desátý 
koncert se bude konat na Svatojánské Višňovce. Období sboru před branou Památníku Antonína Dvořáka ve Vysoké u Příbramě 

Požehnání zvonů ve Vepřku 
Vystoupení Období sboru u příležitosti 

sázení stromu lásky v Nelahozevsi

Období sboru na Noci kostelů  
v kralupském kostele 

Období sboru na Noci kostelů. 
Foto: Petra Tajčová

Období sboru na Vajíčkobraní 
ve Velvarech
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Infocentrum informuje
Na konci dubna jsme se 
účastnili konference Asoci-
ace turistických informač-
ních center v Olomouci. 
Zde jsme načerpali nové 
informace a získali nové 
kontakty v oblasti cestov-
ního ruchu a dalšího mož-
ného rozvoje.

Hostili jsme besedu na 
téma Včelařství s paní Ru-
bešovou, kde jsme si opět 
rozšířili znalosti o včelách  
a jejich práci. 

V měsíci lásky nastal čas, 
kdy jsme 1. května vysadili 
Strom lásky v ulici Losos-
nice, čímž jsme se zapojili 
do regionálního projektu, 
jehož patronkou je Lenka 
Kryštofová. Stromy lásky 
jsou určeny pro všechny 
lidi, kteří milují nebo milo-
vali. Konkrétní druh stromu 
si vždy volí sama obec, ve 
které se strom sází, my jsme 
vysadili mandloň. V regionu 
Kladenska a Slánska je již 
vysazeno více Stromů lásky 
a díky tomu se i připravuje 
Stezka lásky.

Na konci května se náram-
ně vydařila akce Koblížko-

vé odpoledne. Akci jsme pořádali společně s nově vznikajícím míst-
ním klubem Dobrodruh. Velké díky tímto patří Petře Wandrolové za 
krásně připravenou akci. Děti se během odpoledne vyřádily v dílnič-
kách, nebo si užili pohádku. 

Stejně jako loni jsme poskytli zázemí pro běžecký závod Nelahoze-
veská 5tka. S jarními paprsky jsme také opět zahájili naše oblíbené 
grilovací středy s promítáním filmu.

Zároveň proběhla úspěšná rekonstrukce podlahy v čekárně u budo-
vy Infocentra. Na naši žádost vznikla na podlaze i šachovnice, která 

bude sloužit ke hře v šachy. Oslo-
vili jsme Klub ručních prací, jehož 
členky připravují figurky. Tímto 
vás chceme poprosit – pokud máte 
doma nepotřebná černá nebo bílá 
bavlněná trička, budeme rádi za jejich 
poskytnutí právě na tvorbu figurek. Trič-
ka můžete přinést do infocentra a my je dámám z klubu předáme.  
A již nyní se můžeme těšit na zuřivé, ale přátelské hry v našem infocentru.

V sobotu 3. června jsme navštívili Památník Antonína Dvořáka ve Vy-
soké u Příbrami, kde se konala Muzejní noc. Z obce byl vyslán speci-
ální autobus, nejen pro členy Období sboru, které na akci vystoupilo, 
ale i pro představitele obce a každého, kdo se chtěl účastnit. Památník 
Antonína Dvořáka, obec a infocentrum úzce spolupracují – příkladem 
byl loňský rok, kdy starosta obce Jakub Brynda u památníku vysázel 
Dvořákovu hrušeň.

V pátek 9. června se uskutečnila další beseda o evropském školství, 
opět z úst Kačky Popkové. Tentokrát hovořila o svém studijním pobytu  
v Holandsku v rámci programu Erasmus.

Nadále pro vás připravujeme několik novinek – například novou 
mobilní aplikaci „Tipy na výlety“, na kterou byla schválena dotace  
z Programu 2023 pro poskytování dotací na podporu turistických in-
formačních center Středočeského kraje ze Středočeského Fondu pod-
pory cestovního ruchu. Také se pracuje na nových webových strán-
kách, oba tyto nové projekty vám představíme začátkem léta.

Helena Kubicová
vedoucí infocentra

 Vznikající figurky 
nové šachovnice

Koblížkování

CUP
17. ČERVNA 2023
SOBOTA 9:00 - 16:00 

TURNAJ ROČNÍKŮ 2011 a 2012

NA DVOU HŘIŠTÍCH V NELAHOZEVSI:
VIKTORIA PTZ & TJ DYNAMO
Začátek a konec ulice Pod Strání v Nelahozevsi
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SKUPINA A NA DYNAMU:
TJ DYNAMO NELAHOZEVES

AFK LIBČICE
FK ČECHIE KRALUPY

AFK VELTRUSY
SK VOJKOVICE

SOKOL LIBIŠ

SKUPINA B NA PTZ:
FK PŠOVKA MĚLNÍK
FK KRALUPY 1901
FK BRANDÝSEK
FK CHVATĚRUBY
TJ SOKOL VELKÉ PŘÍLEPY
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CUP

AKCE SE KONÁ S PŘISPĚNÍM
OBCE NELAHOZEVES

Benefiční koncert Období sboru a Euphonie  
v kostele Narození sv. Jana Křtitele v Zeměchách 
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Májová zábava 
na Dynamu
V sobotu 13. května se po letech covidových pauz konala v Nela-
hozevsi opět májová zábava. Zároveň se navázalo i na místo ko-
nání, kterým se stal opět sál hostitelské TJ Dynamo Nelahozeves, 
který si návštěvníci vybaví spíše v souvislosti s Šibřinkami. 
Celým večerem provázela hudební skupina Vocal Band Mar-
kéty Aptové. Program večera byl obohacen o ukázku taneční-
ho umění fitness aerobicu, latiny, salsy a standardních tanců. 
Nechyběla ani tombola a dva bary – jeden se nacházel uvnitř  
a další venku u nového občerstvovacího okénka u fotbalového 
hřiště. Vrcholem večera byla dražba májového stromu, kterou 
se obec jako pořadatel akce snaží ustanovit novou tradici: Ne-
budeme kácet, ale sázet.
Břízu dražil Michal Žambůrek, moderátor večera a hvězda Šibřinek. 
Májová bříza se vydražila za 3 250 Kč a „majitelkou“ se stala Kateři-
na Najmanová. Vydražená částka putovala na sbírku na nový zvon 
do kostela sv. Ondřeje. Strom se následně s posvěcením dražitelky 
vysadil do nově vznikajícího háje májových břízek pod Horním re-
sortem. Jedná se již o druhou břízu v pořadí, první se vydražila na 
poslední Májové zábavě v roce 2019. Ke každému stromu násled-
ně přijde i oznamovací tabulka se jménem dražitele.
Obnovená Májová zábava sklidila úspěch, který byl hlavně znát 
na počtu návštěvníků. Celý večer se nesl v rytmu tance a vřelé 
přátelské a sousedské zábavě. (tp)

Nelahozeves a Lobkowiczové

Zámek Nelahozeves vybudoval císařský 
úředník Florian Griespek z Griespachu (1504–
1588). Stavba započala v roce 1553 a pokra-
čovala za jeho potomků až do roku 1614.  
V roce 1620 však rod postihly pobělohorské 
sankce, a navíc bylo nelahozeveské panství 
silně zadlužené. Florianova vnučka Veronika 
se tedy zámek i panství rozhodla prodat Po-
lyxeně z Lobkowicz (1566–1642). Polyxena za 
celý majetek zaplatila 40 031 kop míšeňských 
grošů. Ke koupi se váže celá řada dokumentů, 
nejdůležitější z nich je zápis do Desek zem-
ských, tedy předchůdce pozemkových knih. 
Tímto aktem se Nelahozeves stala dědičným 
majetkem rodu Lobkowiczů. K zápisu došlo  
„v středu po Rozeslání Svatých Apoštolův“ 
(19. července) 1623. Dalším důležitým doku-
mentem je doklad o složení peněz za koupi, 
jenž se odehrálo přesně o měsíc později. 
Ze strany Polyxeny se jednalo o koupi inves-
tiční. Zámek byl v době prodeje vyrabován 
císařskými vojsky, přesto se panství zahrnují-

cí hospodářský dvůr a okolní pozem-
ky jevilo jako potenciálně výnosné. 
Nelahozeves se však nikdy nestala 
jedním z hlavních rezidenčních sídel 
Lobkowiczů a sloužila především pro 
potřeby správců panství. Občas ale 
zámek přeci jen ožil. Jen několik let 

po zakoupení jej Polyxena přenechala svému 
jedinému synovi Václavu Eusebiovi, kterému 
tehdy bylo sedmnáct let. Zdá se, že Václav 
Eusebius pak zámek příležitostně využíval 
pro občasné kratochvilné dýchánky s přáteli. 
Nasvědčuje tomu dopis adresovaný Polyxeně  
a datovaný v Nelahozevsi 7. srpna 1626, ve kte-
rém Václav matku žádá, aby mu na zámek ne-
chala poslat více vína, že zde je mnoho šlechti-
ců a bez vína je nemůže řádně pohostit.    
Skutečnost, že zámek nesloužil jako rodová 
sídelní rezidence, se postupně neblaze pode-
pisovala na jeho stavu. Na rozdíl od jiných lob-
kowiczkých sídel, které prošly přestavbou, aby 
lépe splňovaly požadavky na dobové kom-
fortní bydlení, Nelahozeves naopak postupně 
chátrala. Na druhou stranu se právě díky tomu 
zámek dochoval až do dnešních dnů v téměř 
intaktní renesanční podobě. 
Ve druhé polovině 19. století se začalo s po-
stupnou rekonstrukcí zámku. Nejprve byla 

opravena střecha, její původní typicky rene-
sanční tvar byl ovšem značně zjednodušen 
a byla snížena do dnešní podoby. Tato úpra-
va, zjevně motivovaná finančními důvody, je 
nejvýznamnější změnou na siluetě zámku. 
Další opravy postupovaly jen pozvolna a byly 
spíše dílčí. V roce 1876 však vznikl ambiciózní 
projekt od architekta Františka Riedla, publi-
kovaný v časopise Spolku inženýrů a archi-
tektů, který navrhoval přestavbu zámku na 
neorenesanční vilu. Ta měla být na jižní straně 
otevřena prostřednictvím monumentálního 
schodiště s fontánou do zámeckého parku. 
Projekt také počítal s navrácením střechy do 
předchozího tvaru. Pro značné náklady nebyl 
ovšem návrh realizován, čímž byl zámek defi-
nitivně zachráněn ve své renesanční podobě. 
Významné opravy zámku pak nastaly na po-
čátku a ve druhé polovině 20. století a pokra-
čují dodnes.
Ku příležitosti čtyřsetletého výročí připravili 
kurátoři Lobkowiczkých sbírek na zámku men-
ší výstavu, v rámci níž si mohou návštěvníci 
prohlédnout například původní kupní smlou-
vu, zmíněný vlastnoruční dopis Václava Euse-
bia z Lobkowicz a další zajímavé exponáty.

Soňa Černocká
Kurátorka Lobkowiczké knihovny a archivu

V roce 2023 si připomínáme výročí 400 let od chvíle, kdy zámek a panství Nela-
hozeves získala Polyxena z Lobkowicz do majetku tohoto významného šlech-
tického rodu. 
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Na nelahozeveský zámek se také v letošním roce sjela spousta 
návštěvníků na dubnové Hrnčířské slavnosti, které letos dosáh-
ly pomyslné plnoletosti. Pozornosti se těšil i na druhý ročník 
akce Veteráni na zámku.

Hrnčířské trhy
V pořadí 18. ročník oblíbených Hrnčířských slavností na zámku Nela-
hozeves proběhl v sobotu 15. dubna. I díky vydařenému počasí sem 
zavítaly stovky rodin. Na letošní ročník se přihlásil rekordní počet 
stánkařů. K prohlédnutí a zakoupení tu kromě keramiky byly výrob-
ky z textilu, různorodé šperky a další umělecké předměty.
Pro nejmenší děti byly připraveny řemeslné dílničky. Návštěvníci si 
mohli vyzkoušet pod odborným vedením točení keramiky na kruhu, 
křesání ohně, mletí mouky na žernovu, psaní brkem a další aktivi-
ty. V nabídce občerstvení byly staročeské speciality, roudnické víno  
a mnoho dalšího. Na celou sobotu byl připraven celodenní program 
včetně šermířského a tanečně akrobatického vystoupení.

Veteráni na zámku
V sobotu 13. května se na nelahozeveský zámek pro změnu sjeli 
majitelé nejrůznějších historických vozidel na druhý ročník setkání 
nazvaného „Veteráni na zámku“. K vidění tu byly staré motorky, au-
tomobily, bicykly i hasičská technika. Na programu byly například 
závody šlapacích autíček pro nejmenší nebo komentovaná přehlíd-
ka dobových kočárků a kostýmů. 

Účastníky a návštěvníky hned přivítal majitel zámku William Lob-
kowicz. Setkání doprovázeli ve swingovém rytmu hudebníci ze ZUŠ 
Kralupy nad Vltavou. I této akci přálo pěkné počasí.
„Tolik vozidel a kočárků najednou jsme v areálu ještě asi nikdy ne-
měli. Děkujeme všem, kteří přijeli – ať už se jen pokochat, nebo se 
zúčastnit bohatého programu. Doufáme, že jste si den na zámku uži-
li, a domů jste dorazili s úsměvem na tváři a krásnými vzpomínkami. 
Již nyní se těšíme na další shledání v příštím roce!“ zhodnotili akci 
pořadatelé na facebookové stránce Zámek Nelahozeves. 

Koncert v Rytířském sále
V neděli 14. května v Rytířském sále opět vystoupili stipendisté  
z Akademie komorní hudby (AKH) a nadace Villa Musica. Tradiční 
jarní koncert lektoroval přední český houslista Jan Mráček, který na-
studoval spolu se stipendisty AKH a nadace Villa Musica výhradně 
smyčcový repertoár od skladatelů Beethovena, Dvořáka nebo Marti-
nů. AKH podporuje mladé talenty v oboru komorní hudby.
Na koncertě zazněla Serenáda D dur, op. 8 od Ludwiga van Beetho-
vena, Smyčcové trio č. 1 od Bohuslava Martinů. Nechyběl ani smyč-
cový sextet A dur, op. 48 od našeho slavného rodáka Antonína Dvo-
řáka. Rytířský sál byl téměř plný.

Letní divadlo
Během letních prázdnin se na zámku Nelahozeves 
uskuteční dvě divadelní hry pod širým nebem. V pátek 
14. července to bude Strašidlo Cantervillské od Oscara 
Wilda v režii Jaroslava Kříže, který působí v Městském 
Hálkově divadle v Nymburce. V hlavních rolích účinkují 
Martin Zounar, Martin Pošta či Bára Štěpánová. 
Druhou divadelní hrou je Bílá paní na vdávání opět  
v režii Jaroslava Kříže, představení se uskuteční v sobotu 
26. srpna. Jedná se o zcela novou divadelní hru. Příběh 

vypráví o vévodovi Filipovi, který 
právě oslavil narozeniny. Nic mu 
nebrání převzít veškerý majetek  
a celé panství po zesnulých rodičích, 
i když to má jeden háček. „Podmín-
kou závěti je totiž sňatek a jedinou 
vévodovou nápadnicí je postarší 
baronka Kunhuta, která má k hodné 
a milující manželce opravdu hodně 
daleko,“ uvádí pořadatelé. V hlavních 
rolích se představí Filip Blažek, Mar-
tin Zounar a Daniela Šinkorová.
Cena vstupenek se pohybuje v roz-
mezí 599 Kč až 1 199 Kč.

Dalšími avizovanými akcemi na zámku Nelahoze-
ves jsou Dýňování (sobota 28. října) a Adventní 
slavnosti (sobota a neděle 2. a 3. prosince).

(sb)

Na zámek Nelahozeves 
se sjeli hrnčíři a veteráni
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2. ročník charitativního běžeckého 
závodu v Nelahozevsi 

Zázemí, start a cíl závodu bylo u infocentra. Trať oproti loňsku byla lehce upravena, ale  
o dlouhých pět kilometrů až do Horního resortu, kde byla pro běžce připravena občerstvo-
vací zastávka, a zpět lesem do infocentra, nebyla ochuzena. Celkové převýšení přes 100 me-
trů slibovalo těžký závod. Celá 
trasa byla perfektně označena, 
na trati asistovali dobrovolní-
ci. Charitativního závodu se 
zúčastnilo 43 běžkyň a běžců 
různých věkových kategorií. 
Mezi nimi byla celá řada míst-
ních, do Nelahozevsi si ale 
našli cestu i přespolní běžci. 
Letos se pětky zúčastnily i dvě 
děti – Tereza Kotulanová (13 
let) a Nicolas Kramer (10 let). 
Obě děti předvedly perfektní 
výkon, Terezka se mezi ženami 
umístila na 9. místě a Nicolas 
mezi muži na 11. místě.
Novinkou ve druhém roční-
ku byl závod dětí, rozdělený 
do tří kategorií. Pro nejmenší 
od 3 do 5 let byla připravená 
speciální trať s plněním úkolů. 
Druhá dětská kategorie pro 
děti od 6 do 8 let měla krátkou 
běžeckou trať a pro děti od  
9 let do 11 let byl připraven zá-
vod dlouhý 500 metrů.
Organizátoři Barbora Mikel 
Kršmaru a Marek Mikel u in-
focentra připravili perfektní 
zázemí. Bylo k dispozici občer-
stvení, pro běžce byly v cíli při-
pravené iontové nápoje, buch-
ty a kanapky. Každý běžec v cíli 
dostal medaili. Po závodě se lo-
sovala bohatá tombola, kterou 
si mohl zakoupit opravdu kdo-
koli a podpořit tak Adámka. 
Další možností podpory byla 
dražba jednoho obrazu.
Díky registracím, tombole, 
dražbě a dobrovolným pří-
spěvkům se podařilo vybrat 
pro Adámka úctyhodných  
28 200 korun. 

Výsledky hlavního závodu

Pořadí 
celkem Pořadí v kategorii / Jméno Čas

1 1 Erik Sabol 21:22

2 2 Tomáš Miler 21:28

3 3 Petr Babor 21:39

4 4 Pavel Souček 22:08

5 1 Lucie Němečková 23:06

6 5 Tomáš Dejmek 23:31

7 2 Šárka Barešová 23:53

8 6 Zdeněk Plachý 24:03

9 7 Miloš Mojžiš 24:40

10 3 Šárka Kubátová 24:49

11 8 Jan Mička 24:49

12 9 David Rus 24:58

13 10 Jindřich Papay 25:02

14 11 Nicolas Kramer 25:03

15 12 Jiří Záruba 26:30

16 13 Miroslav Kučera 26:46

17 14 Jan Fencl 26:52

18 4 Tereza Hergenich 27:03

19 15 Evžen Kramer 27:08

20 5 Alexandra Plachá 27:39

21 6 Veronika Čermáková 28:04

22 7 Eva Borecká 28:45

23 16 Filip Toms 28:46

24 17 Eduard Frey 28:46

25 18 Jiří Honzů 29:05

26 8 Eva Heun 29:09

27 9 Tereza Kotulanová 29:44

28 19 Zdeněk Kotulan 29:44

29 20 Marek Cakl 29:57

30 21 Jan Jiterský 29:58

31 22 Petr Neuman 31:00

32 10 Michaela Modrochová 31:20

33 11 Anna Gwiltová 31:25

34 23 Luděk Borecký 31:27

35 12 Šárka Kysilková 32:12

36 13 Tereza Burianová 33:33

37 14 Lucie Caklová 34:08

38 15 Tereza Popková 35:38

39 16 Lenka Milatová 36:17

40 17 Tereza Körmendy 36:19

41 18 Jana Janů 37:39

42 24 Michal Kala 40:07

43 25 Martin Kala 40:09

Start závodu nejmenších

Start závodu dětí 6–8 let

Dne 28. května se konal druhý běžecký závod v charitativním duchu s názvem Nelaho-
zeveská 5ka, předurčující i délku trati. Veškerý výtěžek akce byl věnován na transpa-
rentní účet Adama Hrdého, trpícího merosin deficitní kongenitální svalovou dystrofií.

Děti 6–8 let
1. Mikuláš Basel  1:28
2. Kryštof Honzů  1:30
3. Bára Kubicová  1:42
4. Jakub Milata  1:46
5. Kryštof Cakl  1:49
6. Ema Milatová  1:54
7. Tereza Körmendy 1:55

Děti 9–11 let
1. Nicolas Kramer 
2. Magdalena Součková
3. Andrea Kubicová
4. Matěj Honzů
5. Vojtěch Cakl

Start závodu dětí 9–11 let
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Svou další sezónu zahájily děti ze Ski klu-
bu Kralupy, ve kterém mají nelahozeveští 
početné zastoupení, již na podzim, kdy  
v průběhu října, listopadu a prosince ab-
solvovaly tři soustředění na rakouských 
ledovcích (Pitztal, Stubai 2x) v rozsahu 
celkem 16 dní. Účast byla za poslední roky 
rekordní, podmínky k tréninku dobré  
a začátek lyžařské sezony tak lze hodnotit 
jako velmi podařený. 
Děti v žákovské kategorii se v průběhu celé 
sezóny účastnily republikových a územ-
ních kvalifikačních závodů. Vrcholem zá-
vodní sezóny byla lednová Olympiáda dětí  
a mládeže ve Špindlerově Mlýně a březno-
vé Mistrovství České republiky na Klínovci. 
Ze skvělou reprezentaci Nelahozevsi v této 
kategorii děkujeme Kristýně Krátké, Jakubu 
Janouškovcovi a Ondřeji Plamínkovi.
V závodech poháru LekiCup a HeadCup sbí-
raly v kategoriích přípravky a předžáků důle-
žité zkušenosti Kryštof Krátký, Sofie Kozlová, 
Karla Plamínková a Johana Janouškovcová. 
Pravidelná účast a konzistentně velmi dobré 
výsledky jsou odměnou pro rodiče, trenéry 
a především závodníky samotné. Umístění 
kolem první dvacítky v celkovém hodnocení 
pohárů, zejména pak celkově 9. místo Kryšto-
fa Krátkého, je slibný začátek závodní kariéry.
Chtěli bychom tímto poděkovat obci Nela-
hozeves za podporu našich závodníků, které 
si ceníme a velmi vážíme.

Pavel Janouškovec

Úspěšná sezóna kralupských lyžařů

Druhý ročník Nelahozeveské pětky se oprav-
du povedl. Vyšlo opět krásné počasí. Všichni 
byli pozitivně naladěni a navíc se pomohlo 
dobré věci. Celá akce byla od začátku až do 
konce perfektně zorganizována. Všichni lidé – 
jak běžci, tak diváci – se perfektně bavili. Velké, 
opravdu velké díky patří organizátorům, jak 
zvládli vše dokonale bez chyby připravit. Už 
teď je jisté, že se můžeme těšit na třetí ročník.

(zk)

 Start závodu mužů a žen

První tři nejrychlejší ženy

První tři nejrychlejší muži

Tereza Kotulanová a Nicolas Kramer 
– nejmladší závodníci 5ky



24

kv
ět

en
 –

 če
rv

en
 2

02
3

Restaurace Marina Vltava se otevřela,  
v provozu je i přívoz a vyhlídkové plavby

komerční  inzerce    

RYCHLÝ INTERNET A MODERNÍ TV
Internet Volání Televize Podpora 24/7

Rychlý a stabilní internet za výhodné ceny již od 250 Kč měsíčně. Pro přenos internetu používáme 
moderní technologie a routery Mikrotik. Nově instalujeme i k zákazníkům gigabitové technologie.

NABÍDKU VŠECH TARIFŮ a DOPLŇKOVÝCH SLUŽEB NAJDETE NA NAŠICH STRÁNKÁCH 

Volejte NONSTOP    777 774 221 www.sys-data.com

Po více než půlroce se v květnu znovu otevře-
la restaurace v areálu Marina Vltava. Restau-
raci provozuje podnikatel Jiří Petrus z Dolních 
Břežan. Původně chtěl otevřít již na sklonku 
minulého roku, přípravy se ale zdržely.
V nově otevřené restauraci si mohou návštěv-
níci dát točenou plzeň, na jídelním lístku je 
zejména klasická česká kuchyně, burgery, spe-
ciality z grilu a udírny.
V současné době se jedná o jedinou provozo-
vanou restauraci na území obce, v průběhu 
léta by k ní ale měla přibýt nově zrekonstruo-
vaná restaurace Vinopalna na návsi.
Restaurace Marina Vltava má kapacitu 40 míst  
a dalších 100 míst je k dispozici ve druhé budo-
vě, která se využívá zejména pro svatby, večírky 
a různé firemní akce či školení. Před budovou je 
zahrádka a altán s grilem. Restaurace je hojně 
navštěvovaná zejména v turistické sezóně.
Provoz penzionu s 27 lůžky v šesti pokojích zů-
stal nepřerušen. Otevřené je rovněž přístaviš-
tě, které není předmětem nájmu, ale provozují 
jej přímo spolumajitelky areálu Květoslava Da-
vidová a Petra Ludvíková. Přístav poskytuje vy-
hlídkové plavby lodí o kapacitě 12 osob. Loď je 

možné využít i pro školní či firemní akce. Dále 
je v provozu přívoz, který cestující za drobný 
poplatek převeze na protější břeh nebo přímo 
do Kralup nad Vltavou. K zapůjčení je zde pra-
mice nebo kanoe.
V dubnu se přístav potýkal se zvýšenou hladi-
nou Vltavy. Po dobu několika dnů byl na řece 
vyhlášen první stupeň povodňové aktivity. 
Průtoky stouply náhle a současně byl uzavřen 
průplav hořínským kanálem, což znemožnilo 
odvézt lodě do přístavu v Mělníku, který je pro 
tyto případy určen. V současné době není mož-
né do areálu dopravit ani jeřáb pro vyzvednutí 

Otevírací doba restaurace:
Čtvrtek 11–18 h
Pátek, sobota 11–20 h
Neděle 11–18 h

Provozní doba přívozu:
Středa až neděle 10–18 h  
nebo po telefonické dohodě
Telefon: 606 613 173 
(přívoz, vyhlídkové plavby)

lodí na souš, protože z důvodu havarijního sta-
vu je dlouhodobě uzavřen most přes Korytnic-
ký potok v Lososnici. Situace se naštěstí po ně-
kolika dnech stabilizovala, v květnu a v červnu 
byla hladina naopak občas pod normálem.

(mm)
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Malinko ze  
starodávných časů…
Po mnoha letech pátrání některá poznání utvrzují, že všechno 
souvisí se vším. Malý výřez z dokumentů, tady z celostátního sou-
pisu řemeslníků, vypracovaném roku 1938, mimo jiné upřesňuje, 
že v obci je 407 duší, a kousek dále, psáno 2 km, je zastávka státní 
dráhy, a také pošta s telegrafem, tedy Nelahozeves. Rozpis osob, 
vedle živností, už má také málo pamětníků. Ale zkratka pěšinou, 
kolem bývalé cihelny, je stále používána. Pískovna paní Kunertové 
bývala v zatáčce, nad zámeckým parkem. Krámek paní Nezbedo-
vé býval v čp. 21, nad návsí. Toto místo, bylo obsazeno stovky let, 
popsáno i v kronikách. A v selském dvoře, tedy čp. 1, byl tehdy 
sedlákem, psaný Renner Vojtěch. Hostince bývaly tedy v čp. 74,  
a také čp. 35, chybí ještě čp. 26 na návsi. Švadlena Minaříková byla 
hned vedle, v čp. 25, a narodila se roku 1893.

Snímek u malinkého domku dole, pod obecní kapličkou, tedy 
čp. 44. Nejstarší zde byla paní Marie Panochová, s příbuzen-
stvem foceno roku 1936. Vývěsní cedule oznamuje živnost 
– „Prodejna tabáku“. Některé drobnosti bylo zde možno na-
koupit i roku 1960. Předky tu měl i pan učitel Hladký z Minic…
Obecní náves bývala důležitým místem a s větším pohybem osob. 
Připomeňme také schody na pravé straně, které pomáhaly pěším 
při stoupání k horním selským statkům, tedy čp. 21, 22, 23, 33… 
Schody zůstávají, ale kdo tudy dnes chodí?

Toto je malý výřez z dokumentu už mladšího, s datem, v roku 
1827. Výpis z gruntovních knih oznamuje, že selský statek čp. 
2 prodávají manželé Jan a Kateřina Spěváčkovi a koupili jej 
manželé Josef a Marie Vittovských. Zápis je dosti rozsáhlý, 
statek býval v levé časti dvorů. Připomeňme, že stovky let bý-
val mezi dvory č. 2 a č. 1 malý průchod, jako pěší zkratka mezi 
domky k návsi a vyšším objektům. Po roce 1990 byl průchod 
k návsi zazděn. Zmizelo také několik zkratek v zahradách  
a mezi domy v obci. Kupodivu je stále funkční cestička od bý-
valé kovárny ku kapličce. Používá se ale teprve 400 roků a je 
i na starých mapách. 

I tento zápis je docela mladý, poznamenal jej pan Václav Sládek, z domku čp. 41. Kousek přepíši: „Roku 1934–1935 postavena 
silnice. V Lešanech končila silnice od Kralup a Nelahozevsi, před Kubištovou chalupou čp. 17. Odtud směrem k Olovnici byla polní 
cesta, po níž se dalo jakž takž jezdit za sucha. Ale jakmile přišly deště, proměnila se cesta v močály, při čemž trpěl nesmírně dobytek.  
I usnesli se občané, že si postaví silnici. Slovo dalo slovo, a přistoupilo se k činu. Kdybych měl vypsat dopodrobna celou tu procedu-
ru, která předcházela samotné stavbě, snad by ani tato kniha nestačila. Kolikráte musel pan starosta obce Martin Jodl vážit cestu 
do Prahy a jinam, a jinam. Nespočetně to bylo hodin, které obětoval na úkor svého hospodářství, ve prospěch celku. Nikdy jsem ho 
neslyšel se vychloubat, co všecko pro obec…“ Něco i s fotografiemi z té doby, je v mých knihách kronik.

Václav Hlavatý
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ZÁMEK NELAHOZEVES  
HLEDÁ KOLEGU NA POZICI ASISTENT NÁVŠTĚVNICKÝCH SLUŽEB – 
OBSLUHA OBČERSTVENÍ „SKÁLA“ 
 
Hledáte příjemnou brigádu v krásném prostředí a ve skvělém kolektivu? Zámek Nelahozeves 
hledá pozitivního, spolehlivého a usměvavého kolegu na pozici Asistent návštěvnických služeb 
– Obsluha občerstvení „Skála“    
 
Co Vás čeká a nemine:  

• obsluha občerstvení na zámku Nelahozeves, 
• příprava nápojů a občerstvení jako je párek v rohlíku, hranolky, zmrzlina, pizza..., 
• práce s elektronickou kasou a penězi, 
• vyúčtování denních tržeb, 
• dohled na čistotu prostředí. 

 
Co od Vás očekáváme:   

• příjemné a reprezentativní vystupování,  
• komunikační schopnosti, spolehlivost, pro-aktivní prodej, 
• odolnost vůči stresu, 
• spolehlivost s manipulací s penězi, 
• dosažení plnoletosti, 
• předchozí zkušenost v gastronomii výhodou (nikoliv podmínkou), 
• potravinářský průkaz výhodou (nikoliv podmínkou). 

 
Co Vám za to můžeme nabídnout:   

• možnost flexibilního rozvržení směn, 
• práci v příjemném kolektivu, 
• možnost pracovního postupu, 
• možnost dlouhodobé spolupráce, 
• možnost podílet se na akcích a programech na podporu a zachování Lobkowiczkého 

dědictví, 
• atraktivní místo výkonu práce – zámek Nelahozeves, 
• zvýhodněné ceny na zboží a služby v Lobkowiczkých objektech,  
• nástup začátkem dubna 2023. 

 

 
 
Pro další podrobnější informace nás prosím kontaktujte na emailu: 
sarka.sulejova@lobkowicz.cz 

KOLEGU NA POZICI ASISTENT NÁVŠTĚVNICKÝCH SLUŽEB  
– OBSLUHA OBČERSTVENÍ „SKÁLA“

Hledáte příjemnou brigádu v krásném prostředí a ve skvělém 
kolektivu? Zámek Nelahozeves hledá pozitivního, spolehlivého 
a usměvavého kolegu na pozici Asistent návštěvnických služeb
– Obsluha občerstvení „Skála“

Co Vás čeká a nemine:
• obsluha občerstvení na zámku Nelahozeves,
• příprava nápojů a občerstvení jako je párek v rohlíku, hranolky,   
  zmrzlina, pizza...,
• práce s elektronickou kasou a penězi,
• vyúčtování denních tržeb,
• dohled na čistotu prostředí.

Co od Vás očekáváme:
• příjemné a reprezentativní vystupování,
• komunikační schopnosti, spolehlivost, pro-aktivní prodej,
• odolnost vůči stresu,
• spolehlivost s manipulací s penězi,
• dosažení plnoletosti,
• předchozí zkušenost v gastronomii výhodou (nikoliv podmínkou),
• potravinářský průkaz výhodou (nikoliv podmínkou).

Co Vám za to můžeme nabídnout:
• možnost flexibilního rozvržení směn,
• práci v příjemném kolektivu,
• možnost pracovního postupu,
• možnost dlouhodobé spolupráce,
• možnost podílet se na akcích a programech na podporu  
   a zachování Lobkowiczkého dědictví,
• atraktivní místo výkonu práce – zámek Nelahozeves,
• zvýhodněné ceny na zboží a služby v Lobkowiczkých objektech,
• nástup začátkem dubna 2023.

PRŮVODCE / PRŮVODKYNI

Hledáte atraktivní brigádu, která se stane Vaším koníčkem, a záro-
veň chcete pracovat ve skvělém kolektivu? Lobkowicz Events Ma-
nagement hledá usměvavou, komunikativní osobnost se zájmem 
o historii na pozici Průvodce/Průvodkyně na zámku Nelahozeves.

Co Vás čeká a nemine:
• poskytování odborného výkladu a doprovod návštěvníků při prohlídce,
• spolupodílení na vytváření nových témat výkladu a prohlídek,
• možnost angažovaní se v rámci jiných projektů konajících se na   
   zámku (festivaly, svatby, akce),
• organizace ochutnávek vín,
• prodej v zámeckém obchodu se suvenýry a vstupenkami.

Co od Vás požadujeme:
• příjemné vystupování, spolehlivost,
• schopnost pracovat s lidmi,
• administrativně-organizační zdatnost,
• plynulou češtinu, další jazykové znalosti výhodou – němčina,  
  angličtina, francouzština,
• velmi dobré prezentační dovednosti,
• odolnost vůči stresu.

Co Vám za to můžeme nabídnout:
• práci v příjemném kolektivu,
• flexibilní pracovní dobu,
• možnost zvyšovat si kvalifikaci a tím i zvyšovat hodinovou sazbu,
• možnost dlouhodobé spolupráce,
• možnost podílet se na akcích a programech na podporu  
   a zachování Lobkowiczkého dědictví,
• atraktivní místo výkonu práce – zámek Nelahozeves,
• zvýhodněné ceny na zboží a služby v Lobkowiczkých objektech,
• nástup začátkem dubna 2023.

Pro další podrobnější informace nás prosím kontaktujte na emailu: sarka.sulejova@lobkowicz.cz

ZÁMEK NELAHOZEVES HLEDÁ

Malí a střední podnikatelé mohou 
získat dotaci na informační  
a komunikační technologie
Místní akční skupiny (MAS) získaly pro období 2021–2027 roli administrátorů 
výzev v malé části Operačního programu Technologie a aplikace pro konkuren-
ceschopnost (OP TAK), vymezené pro komunitní rozvoj. Máme šanci rozdělit asi 
sedm milionů korun žadatelům – malým a středním podnikatelům, kteří podají 
žádost do naší výzvy. Výzvu vyhlásíme v průběhu léta.
Požádat o dotaci lze na robotizaci, automatizaci, digitalizaci, na web nebo cloud 
a na komunikační a identifikační infrastrukturu. Podrobně je to uvedeno v pří-
loze č. 2 výzvy pro místní akční skupiny. Projekty musí mít způsobilé výdaje od  
250 tisíc do dvou milionů korun, dotace je 50 %.

Jaroslav Huk
MAS Přemyslovské střední Čechy o. p. s.

www.premyslovci.cz
info@premyslovci.cz
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Těžké jaro pro Dynamo
Po skvělém jarním úvodu přišel bodový půst a těžké chvíle pro 
Dynamo. V nabité soutěži 1.A třídy skupiny A neprožívá Dyna-
mo zrovna pěkné období. Nikdo nečekal po získaných 8 bodech 
v úvodních čtyřech jarních kolech, že z dalších devíti zápasů 
získá Dynamo pouhé tři body. 

Zkraje května se na Dynamu hrálo očekávané derby proti FK Kra-
lupy 1901. Počasí vyšlo náramně, k tomu velká návštěva. Utkání 
sledovalo 141 diváků. Na podzim v Olších branka nepadla, proto 
se opět očekával tuhý boj plný soubojů. To se také potvrdilo, zápas 
byl hodně soubojový a ze strany hostů velmi tvrdý. Žádný krásný 
fotbal se nekonal. Však rozhodčí fotbalistům Kralup udělil sedm žlu-
tých karet. Proč nebyla udělena i karta jiné barvy, ví asi jen rozhodčí 
sám. Jako klíčová pro výsledek se ukázala 21. minuta a námaz Valdy, 
který ztrestal Miloslav Houška. Pro trenéra Kaplana byl vypjatý zá-
pas znovu spíše za trest. Stejně jako na podzim viděl od rozhodčího 
kartu, byť tentokrát pouze žlutou, když volal po přísnějším trestání 
hostů. Co hůř – pro další kola přišel o dva členy už tak úzkého kád-
ru. Jan Vorel střídal s podezřením na prasklou achilovku, což v jeho 
věku značí velký problém, Adam Janovský kvůli zranění v obličeji. 
Kromě toho přilila zbytečnou nervozitu i pro mnohé dost nepocho-
pitelná delegace asistenta rozhodčího Jakuba Šestořáda ze strany 
krajského svazu. Začínající sudí je totiž členem kralupského klubu, 
za který v dorostu i chytal.
Po prohraném derby se tři kola nevyvedla. Bez bodu a čtrnáct obdr-
žených gólů. Nelichotivá bilance. Ve 28. kole přijel do Dynama lídr 
soutěže a již jistý vítěz soutěže SK Chlumec, který prohrál v soutěži 
pouze dvě utkání. Hned v úvodu, díky penaltě, poslal do vedení SK 
Chlumec Jiří Junek. Druhý gól přidal zkraje druhého poločasu opět 
Junek. Dynamo se však nevzdalo a třináct minut před koncem snížil 
Radim Kochman. K senzačnímu bodu to sice nestačilo, přes prohru 
se rozhodně domácí nemají za co stydět.
Již sedm zápasů trvá šňůra bez získaného bodu. Kouzlo domácího 
hřiště také nefunguje. Z jednou hlavních příčin jsou hrubé chyby, 
které protihráči okamžitě trestají, a také zranění exligového gól-
mana Jana Vorla, pro kterého sezóna skončila. V posledních dvou 
kolech čeká tým trenéra Kaplana poslední domácí zápas proti Ko-
vohutím Podlesí (10. června, po uzávěrce zpravodaje). Sezónu Dy-
namo zakončí 17. června ve Slaném.

Odehraná utkání: 
Dynamo Nelahozeves–SK Rakovník 4:3 (2:1), Sokol Nové Strašecí–Dy-
namo Nelahozeves 1:1(0:0), Dynamo Nelahozeves–FC Čechie Velká 
Dobrá 4:0 (2:0), FK Jinočany–Dynamo Nelahozeves 1:1 (0:0), Dynamo 
Nelahozeves–TJ Jíloviště 0:1 (0:1), Dynamo Nelahozeves–FK Králův 
Dvůr B 3:1 (1:1), SK Kladno B–Dynamo Nelahozeves 2:0 (1:0), Dynamo 
Nelahozeves–Kralupy 1901 0:1 (0:1), Ligmet Milín–Dynamo Nela-
hozeves 5:0 (3:0), Viktoria Vestec–Dynamo Nelahozeves 4:2 (2:0), MSK 
Klecany–Dynamo Nelahozeves 5:2 (1:1), Dynamo Nelahozeves–SK 
Chlumec 1:2 (0:1), FK Kosoř–Dynamo Nelahozeves 2:0 (1:0)

Jarní část Viktorce  
pomalu končí

Fotbalistům Viktorie Nelahozeves zbývá sehrát poslední dvě kola.  
V předposledním kole je čeká cesta do Úžic. Sezónu zakončí v domá-
cím zápase proti Sokolu Sazená. Jaro moc radosti nepřineslo. Viktor-
ka vyhrála pouze tři utkání. Porazila těsně poslední Jeviněves. Těsný 
výsledek, ale vítězný, přivezla Viktorka v tabulce z předposledních 
Dolan. Doma dokázala porazit třetího od konce – Chlumín. Více bodů 
se již nepodařilo získat. Velký příděl si Viktorka přivezla z Chvatěrub, 
a to čtrnáct branek. Nepovedený zápas předvedla i v Ledčicích, kde 
dostala nelichotivých třináct branek. Věříme, že poslední dvě kola 
se povedou a Viktorka získá i nějaký bodík. Poslední zápas odehraje 
nelahozeveský tým na domácím hřišti 17. června od 17 hodin proti 
Sokolu Sazená.

Odehraná utkání: 
Sokol Jeviněves–Viktorie Nelahozeves 1:2 (1:2), Viktorie Nela-
hozeves–Čechie Kralupy 0:7 (0:3), TJ Sokol Uhy–Viktorie Nela-
hozeves 3:0 (2:0), Viktorie Nelahozeves–Sokol Hostín 1:6 (0:2), Sokol 
Dolany–Viktorie Nelahozeves 3:4 (0:1), Viktorie Nelahozeves–Sokol 
Nová Ves 1:5 (1:1), Viktorie Nelahozeves–Sokol Dřínov 0:4 (0:3), 
Postřižín–Viktorie Nelahozeves 6:1 (2:1), Viktorie Nelahozeves–Tur-
sko 1:2 (0:1), Vltavan Chvatěruby–Viktorie Nelahozeves 14:0 (7:0), 
Viktorie Nelahozeves–Sokol Chlumín 5:2 (2:0), Sokol Ledčice–Vikto-
rie Nelahozeves 13:0 (5:0)

Tabulka po podzimní části:
1. FK Čechie Kralupy 75
2. TJ Vltavan Chvatěruby 69
3. TJ Sokol Hostín 61
4. TJ Sokol Sazená 48
5. TJ Sokol Ledčice 47
6. TJ Sokol Nová Ves 44
7. SK Postřižín  44
8. TJ Sokol Dřínov 32

9. SK Úžice  27               
10. TJ Viktorie Nelahozeves 27
11. TJ Sokol Uhy  25
12. TJ Tursko  21
13. ST Sokol Chlumín 19
14. TJ Sokol Dolany B 17
15. TJ Sokol Jeviněves 15  

(zk)
Foto: Jan Sláma

Tabulka po 28. kole:
1. SK Chlumec  74
2. TJ Ligmet Milín 60
3. Viktoria Vestec 53
4. SK Kladno B  52
5. TJ Jíloviště  50
6. FK Kosoř  41
7. FK Kralupy 1901 41
8. FK Jinočany  40

9. MSK Klecany  38
10. Kovohutě Podlesí 36
11. SK Rakovník  32
12. Dynamo Nelahozeves 30
13. SK Slaný “B”  29
14. Sokol Nové Strašecí 24
15. FC Čechie Velká Dobrá 23
16. FK Králův Dvůr B 9
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20 let sebeobrany v Nelahozevsi
Věděli jste, že máme oddíl sebeobrany? 
Je to tak! Oddíl působí již 20 let v rámci TJ 
Dynamo Nelahozeves. Před dvaceti lety 
začínali cvičit v pár lidech a je pravda, že 
to byla jen zkouška, jak dlouho vydrží, ale 
dnes může říci hlavní protagonista Martin 
Brož, že se díky píli a chuti pracovat na sobě 
vyšplhali na solidní respektovaný oddíl. 
„Dveřmi naší tělocvičny za tu dobu prošlo 
několik desítek lidí a věřím, že většina bude 
mluvit pozitivně, protože přátelství, spo-
lupráce a podpora je věc, která nás vždy 
spojovala,“ říká Martin Brož. Sebeobranu 
nepovažuje za sport ani umění, je to spíše 
znalost a dovednost, jak přežít v dnešní 
době pokud možno bez úhony s čistým ští-
tem, a to jak po stránce fyzické, tak i právní.
Jejich současným systémem, který cvičí již 
15 let, se stalo filipínské Kali, pocházející od 
rodiny Tortal z ostrova Negros, které sloužilo 
stovky let k obraně rodiny a jejich majetku. Je 
to propracovaný systém kompatibilní s dnešní 
dobou a, dá se říci, předávaný z otce na syna, 
a díky této skutečnosti se je stále živé a plně 
funkční. V systému Kali se pracuje převážně 
se zbraní a proti zbrani. Hlavní, ale ne jedinou 
zbraní v Kali je nůž. Důležité je však zmínit, že 
i naše tělo je zbraň a na trénincích při cviče-
ní na to kladou trenéři důraz. Cvičenec se na 
tréninku učí práci nohou (tzv. footwork), dále 
přidává pohyby rukou a ty si ukládá po množ-

stvích opakování do tzv. svalové paměti.  Dá 
se říci, že správný pohyb a používání vlastního 
těla (síla, dynamika, rychlost atd.) je v Kali to 
nejdůležitější.
Další prvky, které se v Kali učí cvičenci znát, je 
také například časování, vzdálenost, vnímání 
okolí či povědomost o vyjednávacích a útě-
kových (tzv. escapových) pozicích. Nedílnou 
součástí je také znalost taktiky a strategie, kte-
rá často rozhoduje ve vypjatých a nebezpeč-
ných situacích. Martin Brož dle svých slov čas-
to slýchá otázku typu: „A použil jsi to někdy?“  
S úsměvem pak odpovídá: „Kali používám ka-
ždý den, neboť nejde jen o fyzický střet jako 
takový, ale spíše o celkový koncept přežití  
v tzv. ,betonové džungli‘, který zahrnuje spous-
tu aspektů použití Kali. Je nutno říct, a to mi 
věřte, že boj na ulici je to poslední, co by vás 
mělo potkat.“
V současné době navázal oddíl kontakt s ně-
meckou organizací PTTA Kali, s jejímž zástup-
cem Johannem Renninghofem z Frankfurtu 
byli již v dubnu cvičit a předvést, co umí. 
Spolupráce by se měla dále rozšiřovat. V září 
tohoto roku chtějí dorazit 
na celoevropský seminář, 
kde budou někteří cvičenci 
oddílu sebeobrany skládat 
zkoušky za účasti nejvyš-
šího šéfinstruktora Jareda 
Wihongiho, který je celosvě-

tovou uznávanou celebritou v tomto oboru  
a který vede americkou větev PTTA Kali. Velké 
množství informací a videí lze samozřejmě do-
hledat na sociálních sítích. 
Díky spolupráci s ostatními oddíly Kali se od-
dílu sebeobrany daří získávat ty nejkvalitnější 
informace v rámci množství seminářů zaměře-
ných na různá témata výcviku a hlavně udržo-
vat pevnou partu cvičících zde v Nelahozevsi. 
Do budoucna mají spoustu plánů a práce, 
takže se můžeme těšit na další rozvoj oddílu 
včetně náboru nových členů.
Kali zdar! 

(zk)

Martine, jak jste se dostal  
k výuce sebeobrany? 
Bojová umění jsem dělal od dětství, samozřej-
mě na mě měly vliv i filmy s van Dammem, 
Brucem Leem atd. Mám více než 25 let zkuše-
ností s bojovými uměními, začínal jsem v 16 le-

tech s kung-fu, potom jsem 
začal dělat jiu-jitsu, kde jsem 
si udělal černý pás a trenér-
skou licenci. V Anglii, kde jsem byl jako au-pair, 
jsem se učil stylu Jeet Kune Do (styl Bruce Lee), 
Wing Chun + filipínské Kali + filipínský box. Po 
návratu z Anglie a nasbírání množství zkuše-
ností jsme na konci roku založili s pár nadšenci 
tady v Nelahozevsi oddíl Jeet Kune Do + Kali, 
což byl svým způsobem fenomén, protože ni-
kdo v republice to zatím neučil. Dále jsme našli 
školy, které v podstatě začínaly cvičit filipínské 
Kali, protože to nám přišlo jako nejlepší záleži-
tost co se týče sebeobrany na ulici vzhledem 
ke zbraním a celkovému použití v reálných si-
tuacích. Filipínské Kali opravdu slouží k přežití 
a podle toho se tak cvičí. V Kali není obrana jen 
útok, kontra nebo zase útok, zkrátka vše na tři 
pohyby a konec. Pokud střet trvá déle, vy už 
tam nesmíte být, protože riskujete, což zna-
mená z hlediska naší taktiky změnu situace, 
například útěk, použití dalších prostředků atd. 
Je zcela jasné, že obranou nikdy nevyhrajete, 
proto je Kali postavené na perfektní práci po-

hybů rukou a nohou (biomechanika těla), kdy 
jste schopni zastavit útočníka v rámci ochrany 
sama sebe, přečíslení a vyřešení situace jed-
nou provždy, což je svým způsobem to, co se 
od sebeobrany očekává.

S kým jste založil oddíl?
Oddíl jsme zakládali asi v šesti lidech za pod-
pory TJ Dynamo Nelahozeves.

Pro koho vše může být sebeobrana?
Kali je pro všechny, trénoval jsem rok i děti, 
ale na to teď není čas, takže jedem s klukama 
14+ a dospělí. Děláme i různé semináře pro 
ženy na použití obraných prostředků, pepřo-
vé spreje, paralyzéry atd. Hodně žen nosí tzv. 
„pepřáky“ při sobě, ale vlastně neví, jak to vzít 
do ruky nebo jak pepřák správně použít.

Kolikrát týdně se trénuje a jak dlouho?
Trénujeme dvakrát týdně, v pondělí a ve čtvrtek 
od 18.30 do 21.00 hodin, ale věřte, že tréninky 
jsou tak intenzivní, že čas opravdu rychle uteče...

Na sebeobranu se nesmíte dívat jako na souboj, 
říká vedoucí oddílu sebeobrany Martin Brož
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Nelahozeveský zpravodaj

V sobotu 27. května proběhlo v Rytířském sále zámku přivítání celkem 22 nových ne-
lahozeveských občánků – dvanácti dívek a deseti chlapců narozených v loňském a le-
tošním roce. Úvodního slova se ujal místostarosta Zdeněk Schneider. Krátké vystoupení 
pro nové občánky si přichystaly děti z místní obecní mateřské školy, které se také po-
staraly o rozdání dárečků novým občánkům. Následně se rodiče podepsali do matriční 
knihy a mohli se se svými dětmi vyfotografovat u kolébky.

Vítání občánků se v obci koná zpravidla jednou ročně.
(sb)

Obec  
přivítala  
nové občánky

Jak probíhají tréninky? 
Musí se chodit pravidelně?
Pravidelnost je základ, stejná věc je při sportu, 
nemůžete chtít například hrát dobře tenis, aniž 
byste chodili na trénink. V tom je to stejné, ale 
pokud se najde například skupina, která má chuť 
se dozvědět o sebeobraně něco okrajově a něco 
si vyzkoušet, třeba jak by obstála v konfliktu, 
údery na lapy, Boba (tréninková figurína), práci 
s obranými prostředky atd., jsme schopní udělat 
jednorázový seminář.

Co vše potřebujete k tréninku?
Dva tréninkové nože a dvě ratanové tyče, obojí 
se dá zapůjčit.  

Jaké jsou podmínky pro členství v oddílu? 
Žádné. Pouze chuť cvičit a nebát se přijít. Plánuji 
založit skupinu začátečníků, ale záleží samozřej-
mě na zájmu, v dnešní době máme zkušenost, 
že cvičící buď chodí pravidelně a zdokonalují se  
a celá skupina jde nahoru, anebo občas, ale po-
čítá se samozřejmě, kolik tomu člověk dá, tam je 
ten bonus. A jestli to člověku funguje, nebo jak 
říkáme klouže po povrchu a myslí si, že mu to 
funguje... Tam je bohužel ta dělící čára.

Kolik má oddíl členů a probíhají někdy  
i závody?
Oddíl má v současnosti 13 členů. Závody jako ta-
kové nejsou. Během tréninku jsou občas souboje 
s tyčemi a noži, kde si člověk vyzkouší svoji rych-
lost, reflexy atd., ale souboje v sebeobraně neexis-
tují, a pokud se na to budete dívat i na ulici jako 
na souboj, tak je to jistá smrt – to vám podepíšu.

V pátek 2. června se v nelaho-
zeveském kostelíku sv. Ondřeje 
uskutečnila další Noc kostelů. 
Motto letošního ročníku znělo 
„Po světle dne totiž nastupuje 
noc, kdežto žádné zlo nepřemů-
že moudrost.“
Počasí akci přálo, ale návštěvnost 
byla podle vedoucí Infocentra Ne-
lahozeves Heleny Kubicové nižší 
než v minulých letech. „Dny Kralup 
asi zlákaly více lidí, ale vše proběh-
lo v přátelské a milé atmosféře,” 
shrnula Helena Kubicová.

V Nelahozevsi vystoupili žáci a učitelé ze ZUŠ Kralupy a také místní smíšené pěvecké 
uskupení Období sboru, které si připravilo písně od Antonína Dvořáka a Leoše Janáčka.
Proběhla také komentovaná prohlídka kostela. Návštěvníci se podívali mj. na kůr a varhany 
zblízka. Po půl desáté večer bylo na programu Boží slovo a setkání s jáhnem a následovalo 
ztišení a závěr celé akce.
Noc kostelů v našem kostele uspořádala Římskokatolická farnost Kralupy nad Vltavou. 
Akce v režii kralupské farnosti proběhla ještě v kralupském kostele, ve Veltrusích, ve 
Vepřku, v Zeměchách a Holubicích. 

(sb)

Noc kostelů proběhla  
v komorní atmosféře
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Běžecké jaro bylo nabité

Nomen Run
Nomen Run, nebo také běh bez mužů, je žen-
ský běžecký štafetový závod, který startuje  
v Novém Městě na Moravě a finišuje ve Velké 
Bíteši. Na téměř 90kilometrovou trať se staví 
čtyřčlenné ženské týmy. Na každou závodnici 
tak čekají dva úseky převážně kopcovité trati, 
která vede krásnou přírodou Vysočiny. 
Letos se do závodu poprvé přihlásila štafeta 
Lešanské běhny ve složení Michaela Baborová, 
Marcela Baselová, Lucie Ottová a Barbora Mi-
kel Kršmaru. Holky si svou premiéru na tomto 
závodě více než užily a v silné konkurenci 131 
týmů ukořistily 31. místo s časem 9.16:51.

Prague International Marathon
Již v minulém čísle jsme se zmiňovali o první 
velké běžecké události – Pražském půlma-
ratonu. Dalším velkým běžeckým svátkem 
je Prague International Marathon – Pražský 
maraton. Jedná se o nejznámější a největší 
maraton v České republice a každoročně se 
jej účastní tisíce běžců. Na start se staví čeští 
maratonci i světoví elitní běžci, což potvrdilo  
i letošní překonání rekordu trati atletem  
z Keni v čase 2.05:09.
Trasa se každoročně klikatí centrem Prahy, 
běžci se tak mohou proběhnout například po 
Karlově mostě, ale dostanou se i na Podolské 
nábřeží nebo na Libeňský most.
Na letošním ročníku měla Nelahozeves tři 
běžce, kteří pokořili maratonskou distanci  
(v závorce čipový čas): Petra Babora (3.25:31), 
Zdeňka Plachého (3.43:35) a Marcelu Base-
lovou (4.06:53). Všichni předvedli skvělý vý-
kon, protože postavit se na start maratonu, 
to už chce kromě tréninku i určitou dávku 
kuráže a odvahy. 

Běh veltruským parkem
Již tradičně se i letos v sobotu 29. dubna 
konal Běh veltruským parkem a jednalo se 
dokonce o jubilejní 25. ročník. Na start se 
postavilo úctyhodných 320 závodníků všech 
různých věkových kategorií – od předškoláků 
až po veterány, z toho jich dokonce bylo 164 
na startu tohoto závodu poprvé, pro pořada-
tele to byl tedy velmi úspěšný ročník.
Děti běhají kratší tratě od 50 po 1 500 me-
trů, dospělí potom zdolávají trať 3, 5 nebo 
10 kilometrů. 
I letos jsme mezi startujícími měli zástupce 
z řad nelahozeveských běžců. Ženy repre-
zentovala Monika Borecká, která si na trati  
5 kilometrů zaběhla v čase 26:28 svůj osobní 
rekord a obsadila svým výkonem nepopu-
lární 4. místo. Markéta Šebelová si na trati 
10 kilometrů časem 45:34 zaběhla pro svůj 

osobní rekord a zároveň krásné  
2. místo ve své věkové kategorii. Mezi 
muži reprezentoval Miloš Mojžiš, je-
hož tradičně v závodu doprovodila 
jeho věrná čtyřnohá parťačka Jackie, 
a na trati 10 kilometrů si rovněž za-
běhl úspěšně pro svůj osobní rekord  
s časem 46:02. V kategorii veteránů 
na trati 10 kilometrů soutěžil Jan Tajč 
a s úctyhodným časem 43:30 si do-
běhl pro bramborovou medaili.

Vltava Run
Že jste ještě neslyšeli o Vltava Runu? Dnes už 
snad každý běžec tento nejznámější štafetový 
závod zná a je to jeden z těch závodů, o kterém 
se říká: „nepochopíš, dokud nezažiješ“.
Závod je dlouhý 360 km a kopíruje povodí Vl-
tavy. Startuje na stadionu běžeckého lyžová-
ní v Churáňově a finišuje v pražském Hamru. 
Trať je rozdělená na 36 úseků a běží ji týmy 
složené z maximálně 12 běžců, členů týmu 
může však být i méně, dle uvážení i zkušenos-
ti jednotlivců, protože čím méně běžců, tím 
více úseků musí každý běžec zdolat.
Letošní rok Vltava Runu byl navíc jubilejní  
a běžci se tak mohli těšit z již 10. ročníku, kte-
rého se zúčastnilo celkem 
301 týmů, které se v interva-
lových startech v sobotu 13. 
května ráno postupně sta-
věly na start. Na jednotlivé 
předávky se přejíždí autem, 
což znamená, že ke konci 
závodu už se jedná o cel-
kem náročnou logistickou 
challenge, protože předávky 
bývají často přeplněné auty 
čekajícími na své běžce. Aby 
taky ne, když většina týmů 
jede minimálně dvěma auty.
Během letošní trati závod-
níci zažili snad všechna roč-
ní období – na Šumavě byla 
končící zima, která se postup-
ně změnila v aprílové počasí 
a v Praze se končilo za příjem-
ných až letních teplot.
Tým s názvem „Papírově slab-
ší“ tvořilo devět běžců, mezi 
nimiž, mimo jiné, byli i běžci 
z Nelahozevsi – Michaela Ba-
borová, Barbora Mikel Kršma-
ru, Petr Babor, Miloš Mojžiš  
a Jakub Hrňák – a utvořili tím 
větší polovinu týmu, který, 
jak jinak, doplnila i čtyřnohá 
Jackie. A jelikož tým startoval 

v devíti lidech, čekaly na každého z nich mi-
nimálně čtyři úseky různého převýšení, různé 
distance a povrchu.
Spánku dohromady moc nebylo, byla zima, 
byl déšť, bylo spousta návštěv toi-toiek a bylo 
to téměř 36 hodin strávených tímto skvě-
lým závodem. Tým se ve své kategorii deví-
tičlenných týmů umístil na 13. místě v čase 
35.58:43.
Vltava Runu se účastnila i Lucie Ottová z Lešan, 
která své tři úseky odběhala za tým Kamýk 
runners, který se umístil na krásném 75. místě.

Barbora Mikel Kršmaru

Nelahozeveští běžci absolvovali v průběhu jarních měsíců celou řadu závodů. 
Které to byly? 

Nomen run

Markéta Šebelová (vlevo) si zaběhla ve Veltrusích pro 2. místo
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Akce v Nelahozevsi a okolí
Ι  místní akce   •  Ι kultura poblíž

   ČERVEN

Zámecký koncert  
ZUŠ Kralupy
Čtvrtek 15. června od 18 hodin, 
Rytířský sál zámku Nelahozeves
Účinkují žáci a učitelé ZUŠ Kralupy 
nad Vltavou • Délka cca 75 minut 

• Vstup zdarma

Nelahozeves Cup
Sobota 17. června od 9 do 16 hodin,  
obě fotbalová hřiště
Turnaj ročníků 2011 a 2012  

• Plakát na straně 19

Železný hasič junior
Sobota 17. června, 
areál letního kina Veltrusy

Jarní farmářské trhy
Sobota 17. června od 9 do 13 hodin, 
Palackého náměstí, 
Kralupy nad Vltavou 

Velvary na talíři
Sobota 15. července od 10 do 20 hodin, 
Velvarský Malvaňák
 Street food festival

Ať žijí strašidla!
Čtvrtek 20. července od 19 do 21 hodin, 
zámek Nelahozeves
Muzikál pro celou rodinu na motivy fil-
mu Ať žijí duchové! v podání Divadelního 
souboru STAR • Vstupné 390 Kč, děti 290 Kč 

• Více na www.divadlostar.com

    SRPEN

Miřejovické půlení
Sobota 5. srpna, Miřejovice–Nelahozeves–
Veltrusy–Všestudy–Dušníky–Dědibaby
Běžecké závody – půlmaraton a doprovod-
né závody • Článek a plakát na straně 10–11

Rusalka na lodi
Sobota 12. srpna od 20 hodin, paluba lodi 
Florentina pod zámkem Nelahozeves
Operní koncert v podání sólistů Národního 
divadla • Účinkují: Tereza Mátlová (Rusal-
ka), Lucie Hilscherová (Ježibaba), Martin 
Šrejma (Princ), Jaroslav Patočka (Vodník) 

• Vstupné 400 Kč v předprodeji, 500 Kč na 
místě • Přeprava na loď Florentina menší 
lodí z přístavu Marina Vltava (časy budou 
upřesněny) • Podrobnosti a předprodej vstu-
penek na www.dvorakuvfestival.cz

Memoriál Jaroslava Froňka 
– kanoistické závody
Sobota až neděle 19.–20. srpna, 
umělý slalomový kanál Veltrusy

Bílá paní na vdávání 
Sobota 26. srpna od 20.30 hodin, 
nádvoří zámku Nelahozeves
Divadelní představení 

• Článek na straně 21

Hradozámecká noc 
Sobota 26. srpna, zámek Veltrusy

    ZÁŘÍ

Hasičské loučení 
s prázdninami 
Sobota 9. září od 10 do 15 hodin, Na skále

Happening na starém 
mostě
Sobota 9. září od 15 do 24 hodin, 
Miřejovický most

Dvořákova Nelahozeves 
Neděle 10. září 

Svatojánská Višňovka
Sobota 24. června od 15 hodin, 
sad Višňovka
Bubenický workshop, vystoupení 
Období sboru, dílničky pro děti a další 
aktivity • Plakát na straně 31

    Kino camping na Dynamu 
Sobota 24. června od 16 hodin
Fotbal, grilování, letní kino a přespání 
na hřišti • Plakát na straně 31

   ČERVENEC

Koncert Akademie 
komorní hudby
Neděle 2. července od 18.00 hodin, 
nádvoří zámku Nelahozeves 
A. Dvořák: Serenáda d moll pro decho-
vé nástroje, violoncello a kontrabas  

• J. Haydn: Londýnská symfonie č. 99 

• Vstupné 200 Kč /120 Kč senioři /
 80 Kč děti

Strašidlo cantervillské  
Pátek 14. června od 20.30 hodin, 
nádvoří zámku Nelahozeves
Divadelní představení 

• Článek na straně 21

Město  
Veltrusy 

Město Veltrusy nabízí  
za výhodných podmínek pronájem prostor  

v novém lékařském domě vhodných pro  

ordinaci zubního lékaře  
a dentální hygieny. 

Do ordinací je zajištěn bezbariérový přístup.  
V budově ordinuje také praktický lékař  

a lékař pro děti a dorost. 

Lékařský dům je umístěn v centru města (Palackého 117). 
Se zájemcem je možná finanční spolupráce  

na vybavení ordinace.

Podrobnější informace získáte u starosty města: 
telefon: 724 181 109, e-mail: starosta@veltrusy.cz


